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Várjuk Önöket…
… szeptember 18-án 9 órától Hagyományôrzô nap és szer Martonvásáron c. rendezvényre a Mûemléki Óvodába;
… szeptember 19-én a Kultúrházak éjjel-nappal c. programra;
…szeptember 24-én a Kutatók éjszakájára az MTA Mezôgazdasági Kutatóintézetébe;
…szeptember 27-én alkalmi árusításra a Vásártérre;
…október 3-án önkormányzati választásra;
… október 6-án az aradi vértanúkról szóló megemlékezésre az Emlékezés terére;
… az új képviselôtestület nyilvános alakuló ülésére, melynek idôpontjáról és helyszínérôl külön tájékoztatást kap a lakosság.
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Önkormányzat

A Forum Martini korlátozott terjedelme miatt a szerkesztõség fenntartja az írások szellemét és tartalmát nem érintõ rövidítések jogát. Az 
aláírt cikkekért (csak ilyeneket fogadunk el) a szerzõk viselik a felelõsséget. Kéziratokat nem õrzünk meg és nem küldünk vissza. A kéziratok 
legkésõbbi leadá si határideje tárgyhó elsõ napja (ha ez szombat vagy vasárnap, akkor az azt követõ hétfõ). Szerzõink megértését elõre is kö-
szönjük. Kizá rólag sajátkezû aláírással ellátott kéziratokat fogadunk el. Az újságba szánt írásokat, továbbá bármilyen észrevételt, megjegyzést 
a forum.martini@freemail.hu címre is el lehet juttatni. Szerkesztõség

Kedves Martonvásáriak!
A lassan véget érô önkormányzati ciklusban az Önök bizalmából 
négy évig polgármesterként szolgálhattam Martonvásárt, szol-
gálhattam Önöket! De – ôszintén szólva – elfáradtam. Nem sze-
retnék teljesen kivonulni Martonvásár közéletébôl, a jövôben 

– természetesen, ha Önök továbbra is megtisztelnek bizalmuk-
kal – egyszerû, „mezei” önkormányzati képviselôként szeret-
ném elôremozdítani településünk ügyeit.
Nem volt könnyû az elmúlt négy év! Legfontosabb feladatomnak 

– a velem egyetértô testületi tagokkal együtt – Martonvásár mû-
ködôképességének megôrzését tartottam, és tartom a jövôben 
is. Mit jelent ez? Hogy mûködik az iskola, az óvoda, hogy közal-
kalmazottaink megkapják fizetésüket, még szerény mértékben 
étkezési jegyeket is tudunk juttatni, esténként világos van a köz-
területeken, elszállítják a szemetet, megújulnak az önkormány-
zati épületek, bôvülnek a helyben elérhetô szolgáltatások, tá-
mogatjuk a hátrányos helyzetben élô családokat, és így tovább. 
Ez így leírva egyszerûnek látszik, nem is olyan látványos dol-
gok ezek, de higgyék el, állandó és sok-sok 
aprómunkával, gonddal, feszültséggel, ide-
geskedéssel járó munka ez. Nem panasz-
képpen mondom, hiszen tudtam, mire 
vállalkozom. Azt viszont nem gondoltam, 
hogy ennyire nehéz lesz!
Mibôl származtak alapvetôen a nehézsé-
gek? Sokszor, rengetegszer elmondtuk 
már: a korábbi ciklusban elhatározott és lebonyolított csatorná-
zás óriási pénzügyi terheket hagyott ránk. Nem nagyon akarom 
untatni Önöket a számokkal, de mára ezek a terhek a banki in-
kasszókat, a kivitelezô ÁFA-követelését és a víziközmû-társulat 
által ránk „örökített” adósságokat (27,5 millió forintot már in-
kasszált a bank) összeadva meghaladják a félmilliárd forintot. Át-
vállaltuk annak a 108 millió forintnak a kifizetését is, amely ingat-
lanonként kb.70 ezer Ft anyagi terhet jelentett volna az Önök 
számára. Ha ehhez hozzávesszük, hogy idôközben kifizettük az 
elôzô ciklusban óvoda- és útépítésre felvett hiteleket – kb. 93 
millió –, akkor ez az összeg már jócskán eléri a 750 millió fo-
rintot. És emellett kellett fenntartani a város napi mûködést. A 
csatornaügyrôl csak annyit, hogy a Vám- és Pénzügyôrség lefog-
lalta az összes dokumentumot, szerzôdést, számlákat, folyik a 
nyomozás, várjuk a fejleményeket.
A mûködés fenntartása csak úgy volt lehetséges, hogy testületi 
elhatározás alapján, rögtön a ciklus elején egy 550 millió forin-
tos kötvény kibocsátására kényszerültünk. Azonban örülök an-
nak, hogy ennek nagyobb része, több mint 300 millió, még min-
dig megvan, a többibôl kifizettük az örökölt adósságokat, meg-
vásároltuk például Martonvásár legértékesebb telkét, a „gépál-
lomást”, valamint a pályázatokhoz hozzá tudtuk tenni a szük-
séges önrészt. Ez tette lehetôvé az elmúlt négy évben a város 
és intézményeinek fejlesztésére fordítható közel 400 millió Ft 
pályázati támogatás elnyerését. Így válik lehetôvé – amint ezt 
Önök is tapasztalhatják – az önkormányzat épületének teljes 
felújítása is. Ez sajnos kényszerûség volt, az épület fafödéme 
és tetôszerkezete olyan állapotban volt, hogy az épület életve-
szélyessé vált. Az okmányiroda épülete alatt pedig beszakadt a 
pince. Pályázati és önkormányzati forrásokból sikerült felújíta-
ni és akadálymentesíteni az orvosi rendelôt, kicserélni az óvo-
da és az iskola nyílászáróit, felújítani a tornatermet, megkezde-
ni az új szociális központ építését. Visszahoztuk helybe a hétvé-

gi orvosi ügyeletet. Essen szó egy olyan beruházásról is, amely-
nek jelenleg ugyan csak a kényelmetlenségeit tapasztalhatjuk, de 
ez Martonvásár történetében az eddigi legnagyobb beruházás, a 
vasút fejlesztése, melynek keretében az Európai Unió támoga-
tásával hamarosan XXI. századi színvonalú vasútállomásunk és 
vasútvonalunk lesz. Az elmúlt ciklusról egyébként részletes be-
számolót olvashatnak a Forum Martini múlt havi számából. Ma-
radt persze rengeteg feladatunk, ezek közül is Martonvásár ed-
digi önkormányzatainak ciklusokon átívelô adóssága: a belterü-
leti utak és járdák állapota. Ezen a mostani ciklusban csak rész-
ben tudtunk javítani. Leaszfaltoztuk a Sétáló utcát, a Béke utcát 
(pénz hiányában ennek egy kis része hiányzik), a bank és a busz-
megálló közötti és a mentôállomás elôtti területet, kiépítettük a 
járdát az új lakópark elôtt. 
Lehet ábrándozni, lehet légvárakat építeni, „futurista” konfe-
renciaközpontot képzelni egy természetvédelmi területre, rá-
adásul olyanra, amelyik nem is önkormányzati tulajdon. Azon-
ban ha a realitások talaján maradunk, akkor csupán néhány, de 
annál fontosabb dologra kell koncentrálni a következô ciklusban. 

Korábban is többször az volt a baj, hogy 
az egyik ciklusban túl nagyot akartak mar-
kolni, amibe belerokkantunk, a következô 
testület pedig megpróbálta rendezni a so-
rokat. Majd ismét a meggondolatlan el-
képzelések jöttek, mi pedig megint meg-
próbáltuk konszolidálni a helyzetet, elke-
rülni az önkormányzati csôdöt. Nem há-

lás, nem látványos feladat ez, magam is hallom sokszor, hogy 
gyakorlatilag nem történt semmi a legutóbbi négy évben, ho-
lott – amint a korábbiakból kiderül, ez korántsem így van.
Tehát mi az a néhány dolog, amire – véleményem szerint – össz-
pontosítani kell a jövôben. 
Legelôször is az utak, járdák állapota. A következô négy évben a 
források java részét erre a területre kell koncentrálni, mert tart-
hatatlan állapotban vannak járdáink, útjaink. 
Meg kell oldani a szennyvíztisztító bôvítését, hiszen nem tart-
ható, hogy az újonnan épült házak nem tudnak rákötni a rend-
szerre. Mellesleg ez is az elhibázott csatorna-beruházás követ-
kezménye.
Tovább építeni, szépíteni, fejleszteni a várost, bôvíteni a szol-
gáltatásokat, amik kényelmesebbé teszik mindennapjainkat és 
munkahelyeket is teremthetnek.
Végül, de nem utolsó sorban a korábban említett – a csatorna-
beruházásból származó – adósságok finanszírozása is rendkívüli 
terhet jelent a következô ciklusban is, vagyis a mûködôképesség 
fenntartása, az önkormányzati csôd elkerülése továbbra is 
alapvetô feladat.
Nagyjából ennyi, amit reálisan ki lehet tûzni célként az önkor-
mányzat folyamatosan csökkenô állami támogatásából. Az tel-
jesen magától értetôdô, hogy az esetlegesen adódó pályáza-
ti lehetôségeket a jövôben is a legteljesebb mértékben ki kell 
használni, ahogy tettük ezt eddig is, hiszen a megvalósult és 
megkezdett beruházások e nélkül nem jöhettek volna létre.
Köszönöm figyelmüket, eddigi bizalmukat, támogatásukat. Re-
mélem, hogy településünk gyarapodó, szépülô város lesz, ahol 
jó élni, ehhez magam is szívesen hozzájárulok a továbbiakban is 
munkámmal. 
Mindenkinek jó egészséget, sikeres boldog életet kívánok

Tisztelettel:  
Kiss Gábor elköszönô polgármester

Polgármesteri 
elköszönô
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A képviselô-testület soros ülést már 
nem tervezett a nyári hónapokra, de 
több esetben került sor rendkívüli ülés 
összehívására, mely üléseken az alábbi 
döntések születtek.

2010. július 6. napján megtartott ülésén 
döntött a testület a polgármesteri hivatal át-
alakítására és bôvítésére kiírt közbeszerzé-
si eljárás elbírálásáról, mely során – a beér-
kezett ajánlatokat mérlegelve – a testület 7 
igen, 1 tartózkodás, 2 nem szavazati arány-
nyal elfogadta, hogy önerôként 17,7 millió 
Ft többletforrást biztosít a beruházáshoz, il-
letve érvényesnek és eredményesnek nyil-
vánította a közbeszerzési eljárást, megál-
lapítva, hogy annak nyertese az SHS Építô 
Tervezô és Kivitelezô Kft. Döntött a testület 

„Hitel” tárgyú közbeszerzési eljárás elbírá-
lásáról, melyet eredménytelennek nyilvání-
tott és új eljárást írt ki. Elfogadta új Közokta-
tási, esélyegyenlôségi helyzetelemzés és in-
tézkedési terv készítését, valamint 3,3 millió 
Ft átcsoportosítását út és járda felújítására.

2010. augusztus 10. napján tartott ülésén 
a képviselô-testület döntött a gyermekét-

keztetésre jogszabály szerint kötelezôen ki-
írt közbeszerzési eljárás elbírálásáról, mely-
nek eredményeként az iskolában és az óvo-
dában 2010. szeptember 1. napjától az ét-
keztetést a nyertes ajánlattevô, Zóna Ven-
déglátó Kft fogja ellátni. A megismételt köz-
beszerzési eljárás eredményesen zárult hi-
tel igénybevétele tárgyában, a nyertes 
ajánlattevô az Unicredit Bank Hungary Zrt. 
lett, mellyel az önkormányzat idôközben 
szerzôdést kötött. Döntött a testület egyes 
martonvásári önkormányzati tulajdonú in-
gatlanok utólagos csatornabekötéseit, a Ber-
csényi köz felszíni vízelvezetô árkának kiala-
kítását és az iskola gépészeti vezeték cseré-
jét érintô forrás fedezetérôl, valamint meg-
választotta a Helyi Választási Bizottság tagja-
it Varga István, Szamkó József, ifj. Kincs Sán-
dor, Csizmarik Lászlóné és Farkas Gyuláné 
személyében.

Képviselô-testületi hírek

Pályázati hírek

2010. augusztus 24-én ismételten egy 
közbeszerzési eljárás elbírálása miatt ke-
rült sor rendkívüli ülés összehívására, me-
lyen a képviselôk döntöttek a Beetho-
ven Általános Iskola földszinti nyílászárói-
nak cseréjére, a tornaterem sportpadlójá-
nak felújítására kiírt eljárás tárgyában. Az 
eljárást az SHS Építô Tervezô és Kivitelezô 
Kft. nyerte. A képviselô-testület döntött 
Martonvásár-Erdôhát vízhálózat vezérlésé-
nek szinkronizációja, illetve közvilágításának 
sorcseréje, valamint villamos mérôhelyek 
kialakítása, energiaellátás és az erdôháti 
közvilágítás üzemeltetésével kapcsolatos 
kérelem tárgyában. A gyermekétkeztetés-
ben nyertes cég ajánlatának ismeretében 
került sor a vonatkozó helyi rendelet módo-
sítására, mely során a testület az élelmezé-
si térítési díjakat az alábbiak szerint fogadta 
el 2010. szeptember 1. napjától kezdôdôen:

Étkezés   3–6 éves korcsoport 7–14 éves korcsoport
Tízórai 65,00 Ft/adag + ÁFA 55,00 Ft/adag + ÁFA
Ebéd 192,92 Ft/adag + ÁFA 165,00 Ft/adag + ÁFA
Uzsonna 60,32 Ft/adag + ÁFA 50,00 Ft/adag + ÁFA
Együtt 318,24 Ft/adag + ÁFA 270,00 Ft/adag + ÁFA

KDOP-2009-3.1.1./C-09-2009-0006 
A kulturált városközpontért – településkép szépítése Martonvásáron

A projekt kiemelkedô eleme 
a polgármesteri hivatal épüle-
tének felújítása, mely az ered-
ményes közbeszerzési eljá-
rást követôen 2010. augusztus 
16. napjától megkezdôdött és 
várhatóan 2011. február végé-
ig tart. A munkálatokat az SHS 
Építô Tervezô és Kivitelezô 
Kft. végzi. A projekthez kap-
csolódóan megújul a Budai út 
39. szám alatti üzlethelyiség is. 
A pályázatról és a hivatal be-
ruházás alatti elhelyezésérôl a 
Forum Martini korábbi számai-
ban részletes tájékoztató jelent 
meg.
A projekt az Európai Unió támo-
gatásával és az Európai Regioná-
lis Fejlesztési Alap társfinanszí-
rozásával valósul meg. A támo-
gatás összege: 99 003 879 Ft.

A projekt bonyolítása folya-
matos, jelenleg megvalósítá-
sa 80 %-os készültségi fokon 
áll. Ezidáig a projekt kereté-
ben 4 képzésen vettek részt 
a hivatal munkatársai, melyek 

ÁROP-1.A.2./A-2008-0227 – Martonvásár 
polgármesteri hivatalának szervezetfejlesztése

hozzájárultak mind képzettsé-
gük, mind készségeik fejleszté-
séhez. A projekt tervezett ele-
meként felülvizsgálatra kerültek 
a hivatal belsô szabályzatai is, 
mind pénzügyi, mind szerveze-

ti téren, folyamatos lehetôséget 
biztosítottunk az ügyfelek szá-
mára, hogy értékeljék a hiva-
tal mûködését. (A kérdôív és 
nyomtatvány az ügyfélszolgála-
ton továbbra is elérhetô.) Fel-
mértük a belsô mûködés rend-
szerét, feltérképezésre kerül-
tek az egyes problémák, me-
lyek megfoldása a projekt végé-
re körvonalazódik.
A közremûködô szervezet át-

fogó helyszíni ellenôrzést vég-
zett a projektet érintôen, mely 
során a projekt dokumentáci-
ót, a közbeszerzés dokumentá-
cióját és a pénzügyi bonyolítást 
megfelelônek találta.
A projekt az Európai Unió támo-
gatásával és az Európai Szociá-
lis Alap társfinanszírozásával va-
lósul meg. A támogatás összege: 
16 449 600 Ft.
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Tájékoztatjuk a Kismarton és Erdôhát településrészeken élô vá-
lasztópolgárokat, hogy az önkormányzati választások napján, 
2010. október 3-án (vasárnap) külön buszjárat indul a szavazó-
kör (Nagy Iskola tanterem, Szent László u. 2.) elôtti parkolóba az 
alábbi menetrenddel:

• Kismarton: 15 óra 00 perc
• Erdôhát: 15 óra 10 perc
•  Martonvásár–Beethoven Általános Iskola parkolója:  

15 óra 20 perc
Visszaindulás legkésôbb: 16 óra 30 perc

• Kismarton: 16 óra 40 perc
• Erdôhát: 16 óra 50 perc

Polgármesteri hivatal

Tájékoztató

Tájékoztatás
Tájékoztatjuk az érintett családokat, hogy az I. és II. számú 
védônôi körzetet (Martonvásár teljes területét) átmenetileg, 
2010. augusztus 9. napjától Dolinka Zsoltné védônô látja el.
Az iskolai védônôt 2010. szeptember 1. napjától Vancsura Ildikó, 
ráckeresztúri védônô fogja helyettesíteni az állás megüresedése 
miatt, annak betöltéséig.
A védônôi szolgálat elérhetôségei változatlanok: 
2462 Martonvásár, Szent László út 2., tel.: (06-22) 461-369

Ezúton tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy a Tárnok–Székesfehér-
vár vasútvonal átépítéséhez kapcsolódóan megkezdôdik a Martonvásár–
Kápol-násnyék vonalszakasz bal vágányának átépítése üteme, melynek 
keretében 2010. szeptember 11. és november 28. között ideiglenesen 
lezárják a Határ út végén lévô vasúti átjárót. 

Ezúton tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy idén várhatóan október 
utolsó napjaiban kerül sorra a lomtalanítás. A pontos idôpontot a Forum 
Martini következô számában tesszük közzé. Polgármesteri hivatal

Tájékoztató

Örömmel fogadtuk a Forum Martini júliusi számában „Egy te-
lepülés – egy család” címen megjelent, egy felsôzsolcai csa-
lád támogatására felhívó akció sikerét, és ezúton is kifejezzük 
köszönetünket azon martonvásári lakosok, családok, szer-
vezetek felé, akik csatlakoztak e nemes célú felhíváshoz és 
pénzzel, eszközökkel, bútorral járultak hozzá egy árvíz súj-
totta felsôzsolcai család új életének kezdetéhez.
A felajánlásokat a napokban szállíttatja el az önkormányzat a 
család számára, azonban azóta kiderült, hogy az épület sem 
bírta ki az árvíz okozta károkat, sajnos le kell bontani, mert 
életveszélyessé vált. Így továbbra is várjuk, immár csak pénz-
beli felajánlásaikat, adományaikat Heinrichné Malecz Andre-
ának, az OTP Banknál vezetett 11773346–05848775 számú 
bankszámlaszámára.
Telefonon Szabóné Pályi Juditnál, a Segítô Szolgá-
lat vezetôjénél érdeklôdhetnek egyéb részletekrôl a  
(06-22) 569-119 számon.

Köszönettel:
Martonvásár Város Önkormányzat képviselô-testülete

Fe
lh

ív
ás

1/2010. (I.19.) ÖM rendelet szerinti pályázat,  
a Beethoven Általános Iskola infrastruktúra fejlesztése, 

földszinti nyílászárók cseréje

A pályázaton 10 000 000 Ft tá-
mogatást nyert el költségve-
tési forrásból az önkormány-
zat. A projekt megvalósításá-
hoz szükséges közbeszerzést az 
SHS Építô Tervezô és Kivitelezô 
Kft. nyerte el, a munkák 2010 

ôszén kezdôdnek. A felújítás 
a képviselô-testület döntésé-
vel összhangban a tornaterem 
sportpadlójának saját forrásból 
történô felújításával egybekap-
csoltan kerül megvalósításra.

Tisztelt Olvasók! Amikor 2007-
ben Kiss Gábor polgármester 
felkérésére elvállaltam a városi 
lap fôszerkesztôi posztját, nem 
gondoltam, hogy a feladat eny-
nyi veszôdséggel, problémával, 
konfliktussal jár. Ahogy monda-
ni szokták, az elmúlt években 
kaptam hideget-meleget min-
den oldalról, csak elismerést 
nem. Illetve egyetlen egyszer, 
munkám „kvázi megbecsülése-
ként” kaptam egy ajándékkosa-
rat. Persze nem is azért vállal-
tam a rengeteg energiát, idôt 
igénylô feladatot. A hivatalos 
elismerés hiányát egyébként 
is kompenzálta az Önöktôl 
érkezô sok-sok pozitív visz-
szajelzés. Köszönet érte. Mint 
ahogy köszönöm tevékenysé-
gét mindazon rovatvezetôknek, 
rendszeres publikálást válla-
lóknak, az Akadémia Nyomda 
vezetôinek, munkatársainak és 

Köszönöm figyelmüket!
mind más közremûködônek, 
akik korrekt, pontos munká-
jukkal segítették a lap meg-
jelenését. Külön köszönöm 

a grafikus, tördelôszerkesztô 
Berghammer Bea kreatív, pon- 
tos és mindig rugalmas együtt-
mûködését, aki érdemben hoz-
zájárult a lap színvonalas layout-
jának kivitelezéséhez. Végül 
miután ismételten megköszö-

nöm eddigi figyelmüket, kívá-
nok magunknak – a jövôben 
is – korrekt politika- és indulat-
mentes híreket, tárgyilagos, in-
formatív, olvasható és érdekes, 
sokakat megszólító városi lapot.

Cserményi
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Tisztelt Választópolgárok!
Tájékoztatjuk Önöket, hogy a helyi önkormányzati képviselôk és 
polgármesterek 2010. évi általános választása kapcsán a jelöltajánlási 
határidô 2010. szeptember 3-án 16:00 órakor lejárt. A Martonvásári 
Helyi Választási Bizottság az alábbi jelölô szervezeteket és jelölteket 
vette nyilvántartásba:

JELÖLô SZERVEZETEK:
MARTONVÁSÁRI MÁS KÉP EGYESÜLET
 
EGYÉNI LISTÁS JELÖLTEK:
CZIRJÁK GÁBOR FÜGGETLEN JELÖLT
KISNÉ BARTHA MÁRIA MSZP
MOLNÁR ISTVÁN FÜGGETLEN JELÖLT
VARGA ALAJOS FÜGGETLEN JELÖLT
KÁNTOR FERENC FÜGGETLEN JELÖLT
DR. CZIKAJLÓ GYULA FÜGGETLEN JELÖLT
TURCSÁNYI KLÁRA FÜGGETLEN JELÖLT
FARKAS ERZSÉBET FIDESZ-KDNP-MARTONVÁSÁRI  
 MÁS KÉP EGYESÜLET.
KUNA FERENC FIDESZ-KDNP-MARTONVÁSÁRI  
 MÁS KÉP EGYESÜLET
SZIGETI ZOLTÁN FIDESZ-KDNP-MARTONVÁSÁRI   
MÁS KÉP EGYESÜLET
NEMES JÓZSEF FIDESZ-KDNP-MARTONVÁSÁRI  
 MÁS KÉP EGYESÜLET
VARGA FERENC FIDESZ-KDNP-MARTONVÁSÁRI  
 MÁS KÉP EGYESÜLET
HORVÁTH BÁLINT FIDESZ-KDNP-MARTONVÁSÁRI  
 MÁS KÉP EGYESÜLET
GUCSEK ISTVÁN FIDESZ-KDNP-MARTONVÁSÁRI  
 MÁS KÉP EGYESÜLET
DOLINKA ZSOLT JÁNOS FÜGGETLEN JELÖLT
KARACS LAJOSNÉ MAGYAR KOMMUNISTA  
 MUNKÁSPÁRT
DR. GYULAY GYULA LEVENTE FIDESZ-KDNP- 
 MARTONVÁSÁRI MÁS KÉP  
 EGYESÜLET 
SÜLE JÓZSEF FÜGGETLEN JELÖLT
KISS GÁBOR FÜGGETLEN JELÖLT

POLGÁRMESTERJELÖLTEK:
DR. JANKY FERENC  FÜGGETLEN JELÖLT
DR. SZABÓ TIBOR FIDESZ-KDNP-MARTONVÁSÁRI  
 MÁS KÉP EGYESÜLET

Települési önkormányzati képviselôk választása:
A települési önkormányzati képviselôket a település választópolgá-
rai egyéni listás választási rendszerben választják meg.
Ön legfeljebb annyi jelöltre szavazhat, amennyi a településen meg-
választható képviselôk száma (Martonvásáron 8 fô választható meg 
képviselônek), de szavazata akkor is érvényes, ha a lehetségesnél 
kevesebb jelöltre szavaz. Képviselôk azok a jelöltek lesznek, akik a 
megválasztható képviselôk száma szerint a legtöbb érvényes szava-
zatot kapták.

Polgármester választása:
Csak egy jelöltre lehet szavazni. Az lesz a település polgármestere, 
aki a jelöltek közül a legtöbb érvényes szavazatot kapta.

Megyei közgyûlés tagjainak választása:
A megyei közgyûlés tagjait listán választják. Listát pártok és egyéb 
társadalmi szervezetek állíthatnak. A választópolgár egy listára sza-

vazhat. Az egyes listák a kapott szavazatok arányában jutnak mandá-
tumhoz, de csak abban az esetben, amennyiben az összes érvényes 
szavazat 5 %-át megszerezték.

Szavazás: 
Ön a lakóhelye szerint kijelölt, az Értesítôn feltüntetett szavazókör-
ben szavazhat.
Amennyiben mozgásában akadályozva van (például egészségi állapo-
ta miatt), úgy a szavazást megelôzôen a jegyzôtôl, a szavazás nap-
ján a szavazatszámláló bizottságtól írásban kérhet mozgóurnát. Eb-
ben az esetben a szavazatszámláló bizottság két tagja fogja Önt fel-
keresni a mozgóurnával.(Mozgóurna igényléséhez szükséges kére-
lem letölthetô a www.martonvasar.hu honlapról ill. igényelhetô a 
Helyi Választási Irodától)
Amennyiben Ön 2010. június 16-ig tartózkodási helyet létesített, 
igazolással bejelentett tartózkodási helyén, az igazoláson megjelölt 
szavazókörben szavazhat.
Igazolást ajánlott levélben 2010. szeptember 28-ig, személyesen 
vagy meghatalmazott útján 2010. október 1-jén 16.00. óráig kér-
het a lakóhelye szerint illetékes jegyzôtôl. A kérelem benyújtásá-
hoz letölthetô nyomtatvány áll rendelkezésre a www.valasztas.hu 
ill. a www. martonvasar.hu honlapokon, illetve bármely választási 
irodában.
Az igazolás kérelemben meg kell adnia nevét, személyi azonosítóját 
(személyi szám), lakcímét, annak a településnek a nevét, ahol a be-
jelentett tartózkodási helye van.
Csak akkor jogosult szavazni, ha személyazonosságát és lakcímét 
megfelelôen igazolja az alábbi igazolványok valamelyikével:

–  lakcímet tartalmazó érvényes személyazonosító igazolvány (azaz a 
régi típusú személyi igazolvány);

–  a lakcímigazolvány mellett a kártya formátumú érvényes személy-
azonosító igazolvány, útlevél vagy 2001. január 1-jét követôen kiál-
lított kártyaformátumú vezetôi engedély.

–  Ha a bejelentett tartózkodási helyén kíván szavazni és elôzetesen 
nem kérte felvételét a névjegyzékre, az „Igazolás a tartózkodá-
si helyen történô szavazáshoz” elnevezésû nyomtatványt is vigye 
magával!

Szavazni csak személyesen, reggel hat órától este hét óráig lehet.
Amikor felkeresi a szavazókört, a szavazatszámláló bizottság köte-
les ellenôrizni az Ön személyazonosságát és lakcímét. Ezután meg-
kapja a jelenlétében lepecsételt szavazólapokat, melyek átvételét a 
névjegyzék aláírásával kell igazolnia.
Érvényesen szavazni a jelölt, illetôleg a lista neve alatti, feletti vagy 
melletti körbe tollal írt két, egymást metszô vonallal lehet (+ vagy 
X). A szavazólapokat a borítékba helyezve az urnába kell dobni.
Ha Ön elrontja a szavazólap kitöltését, és ezt még a szavazólap ur-
nába dobása elôtt jelzi, a szavazatszámláló bizottság a rontott szava-
zólapot egy alkalommal kicseréli.
Választással kapcsolatos további információk találhatóak, illetve 
kérhetôek: 

– Helyi Választási Irodánál (Martonvásár, Budai u.13.)
– a www.valasztas.hu internetes oldalon
– Martonvásár Város honlapján: www.martonvasar.hu

Helyi Választási Iroda

Tájékoztató
a 2010. október 3-i önkormányzati választásról

Pontosítás: A Forum Martini 2010. augusztusi számában közölt 
2010. évi önkormányzati választásokat érintô HVI tájékoztató 
helyesen a következôképp hangzik: A képviselô-testület létszáma: 
8 fô képviselô, mely jogszabály szerint természetszerûleg kiegészül 
a polgármester mandátumával, így összesen 9 fô.

Helyi Választási Iroda vezetôje
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1947-ben születtem Kajászón. A Borásza-
ti Technikum elvégzése után a Kertészeti Egye-
temen szereztem diplomát 1970-ben. Tanul-
mányaim befejeztével, 1972-ben költöztünk 
Martonvásárra. Feleségem, Kádi Julianna nyug-
díjazásáig Erdôháton dolgozott az MTA Kutató-
intézetének Gazdaságában. Három felnôtt fiam 
van.
Jelenleg a Budapesti Corvinus Egyetem borá-
szati tanszékén tanítok, mint egyetemi docens. 
Több szakmai egyesületben tevékenykedem. Az 
utóbbi 15 évben a martonvásári Kertbarát Egye-
sületben végeztem társadalmi munkát, amit a 
jövôben is szívesen teszek. 1993-ban alapítot-
tam a BOR-LABOR BT-t, és ezen keresztül segí-
tem a szôlô- és bortermelô gazdákat. 

Az elmúlt négy évben az alpolgármesteri és 
képviselôi munka mellett az öntevékeny csopor-
tok, egyesületek, sportkörök munkáját segítet-
tem. Polgármesterré választásom esetén pénz-
ügyi helyzetünk konszolidálását tartom a legfon-
tosabb célomnak, hogy a megkezdett beruhá-
zások folytatása, a város fejlesztése, a lakópar-
kok, utak, járdák építése, a városközpont kiala-
kítása, egy méltó mûvelôdési centrum létrehozá-
sa biztos anyagi alapokon mihamarabb megva-
lósuljon.
Közös erôvel, széleskörû összefogással – hitem 
szerint – mindez elérhetô.
Ehhez a munkához kérem megtisztelô szavaza-
taikat, és a programban részt vevô független 
képviselôjelöltek támogatását. 

Szabó Tibor vagyok, a martonvásári polgári ösz-
szefogás polgármesterjelöltje. 
Amikor 25 évvel ezelôtt feleségemmel ideköltöz-
tünk, egy befogadó, igazi vidéki településre ke-
rültünk. Ennyi idô elteltével is hálával tartozom a 
közösségnek, mely itt marasztalt, és három fiú-
gyermekkel gyarapodott családunk immár igazi 
martonvásárinak érezheti magát.
Elérkezett az idô, amikor sok éves közigazgatási 
tapasztalatomat a közösség szolgálatába állítva 
törleszthetem a város felé fennálló adósságomat. 
A polgári oldal képviselôjelöltjeivel együtt azt 
gondolom, hogy Martonvásáron újfajta cselek-
vésre van szükség, mely az összefogásra épül. Az 
elmúlt négy évben végzett képviselôi tevékeny-
ségem meggyôzött arról, hogy csak együtt ala-
kíthatjuk ki az élhetô, otthonos, mindenki által 
szerethetô kisvárost.
A város vezetôje akkor jár el helyesen, ha odafi-
gyel az emberek véleményére.  Ha tudja, melyik 
családban szorítanak az anyagiak, hol van gond 
az iskolakezdéssel, melyik járdaszakaszt kell meg-
újítani, mikor kell szólni a rendôrnek, hogy már 

megint gyanús idegenek kószálnak az utcáinkon, 
vagy intézkedni, mert túl hosszú a várakozási idô 
a rendelôben.
Olyan polgármester szeretnék lenni, akinek az aj-
taja mindig nyitva áll ÖN elôtt, aki mindezekre 
odafigyel, cselekszik, ha kell és szolgálja a közös-
séget, mely kitüntette bizalmával. 
Természetesen a jövô tervezése is csak közösen le-
hetséges. Meggyôzôdésem, amikor a belváros ki-
alakításáról, új ipari terület létesítésérôl vagy az 
elkerülô út megépítésérôl kell dönteni, akkor is 
elsôsorban ÖNÖKET, a város lakóit kell meghall-
gatni.
Programunkat az Önökkel folytatott beszélgeté-
sek alapján állítottuk össze és a napokban min-
den háztartásba eljuttatjuk. Köszönöm a sok érté-
kes javaslatot, ígérem, a következô években igyek-
szünk minél többet megvalósítani belôlük!
Ha ÖN is szívesen lenne részese a MARTONVÁSÁRI 
ÖSSZEFOGÁSNAK, kérem október 3-án tiszteljen 
meg bizalmával és szavazzon a polgári oldal je-
löltjeire! 

Martonvásár 

Önkormányzati választás 2010
Jelöltek bemutatkozása

***
Polgármesterjelöltek

DR SZABÓ TIBOR
A Fidesz-KDNP és a 

Martonvásári Más Kép 
Egyesület polgármesterjelöltje

DR JANKY FERENC
független polgármesterjelölt
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Czirják Gábor vagyok, 1986-ban születtem Szé-
kesfehérváron.
Születésem óta itt élek. Ide jártam általános is-
kolába. Tanulmányaimat Budapesten folytattam, 
a Szigeti György Mûszaki Szakközépiskolában. 
Majd a Budapesti Mûszaki Fôiskola Kandó Kál-
mán Villamosmérnöki Karán szereztem villamos-
mérnöki oklevelet. Jelenleg Martonvásáron, a Ma-
gyar Tudományos Akadémia Mezôgazdasági Ku-
tatóintézetben dolgozom.
Fôiskolai éveim alatt a hallgatói élet szervezésébôl 
aktívan kivettem a részem, ifjúsági rendezvények 
szervezésével. Közép és fôiskolás éveim alatt 
Martonvásáron is részt vettem ifjúsági és közös-
ség építô tevékenységekben. Sakk-szakkör, Tea-
ház, Önvédelmi edzések, Erônléti klub vezetésével.
Megválasztásom esetén képviselni szeretném a 

takarékosságot, a logikus gondolkodást, a dina-
mizmust. Támogatni szeretném az ifjúsági kez-
deményezéseket. Felszólalni a fiatalokért, gye-
rekekért, az egészséges életért, a tanulásért. 
Ahogy egy gondolkodó mondta: „Aki a gyerme-
keket támogatja, az a jövôt támogatja!” Támo-
gatni kívánom az eddigi elképzeléseket, ötlete-
ket. Elôsegíteni a város bevételeinek növelését, ne 
kelljen a különbözô EU-s, regionális és egyéb pá-
lyázatok Önerô részének finanszírozását hitelbôl 
megoldani. Stabil alapokat létrehozni, melyre le-
het építkezni. A meglévô projekteket elemez-
ni, miért sikerült, vagy épp miért fulladt kudarc-
ba (pl: TSZ udvar, és a Rendezvény udvar rendsze-
res használata)
Kérem támogatását, hogy egy élhetôbb 
Martonvásárért dolgozhassak. 

Végzettségem német tolmács és szakfordí-
tó, feleségem védônôként segíti a város család-
jait. Három gyermekünk van. Az elmúlt 3 ciklus-
ban képviselôként vettem részt az önkormányzat 
munkájában, az ügyrendi bizottság elnökeként és 
az oktatási és a pénzügyi bizottság tagjaként dol-
goztam. Annak ellenére, hogy Martonvásár ve-
zetését egy csatorna-beruházással terhelt ciklus 
után vettük át, annak pereivel együtt, s erôink 
jelentôs részét ennek a naqyon összetett feladat-
nak a megoldása kötötte le, 2009-ben már sike-
rült hiány nélkül mûködtetnünk a várost. Jelentôs 
eredmény, hogy közel 100 millió forintos tartalé-
kot tudtunk képezni, mely ezekben a válsággal 
terhelt idôkben szinte példa nélküli Magyarorszá-
gon. A súlyos anyagi terhek ellenére városunk fej-
lesztését is sikerült folytatni: az orvosi rendelô, a 
védônôi szolgálat rendelôjének, a polgármesteri 

hivatal, az iskola tornatermének felújítása; a Béke 
utca aszfaltozása; minôségi járda elkészítése a la-
kópark és a kistérségi központ elôtt; az ABC mel-
letti terület megvásárlása városközpont kialakítá-
sa céljából; a családsegítô szolgálat új központjá-
nak építése. Ehhez közel 400 millió forint pályá-
zati pénzt sikerült elnyernünk. Jelentôs elôrelépés 
a modern vasúti pályaudvar és a Velencén át-
adott korszerû szakrendelô, mely ellátási körzet-
hez Martonvásár is csatlakozott. Az áthúzódó be-
ruházások a megújult testület számára is látvá-
nyos kezdést biztosítanak majd. Így 2010 ôszétôl 
újult erôvel foglalkozhatunk meglévô értékeink 
megtartásával és fejlesztésével a mûvészetek és a 
sport területén. Kérem, szavazatukkal támogassa-
nak engem és független képviselôjelölt társaimat, 
akik Dr. Janky Ferenc polgármesterjelölt program-
ját szeretnék megvalósítani. 

Székesfehérváron születtem 1948-ban. A Szegedi 
Orvostudományi Egyetem elvégzése után a
székesfehérvári kórház belgyógyászatán dolgoz-
tam 8 évig. Belgyógyász, háziorvosi és foglalko-
zás-egészségügyi szakvizsgát tettem. 1982 óta 
Martonvásáron élek és dolgozom. 
Feleségem tanár a Beethoven Általános Iskolában, 
orvos lányom, jogász fiam Szegeden dolgozik.
A rendszerváltás óta négy cikluson keresztül vol-
tam helyi képviselô. A pénzügyi és településfej-
lesztési illetve a szociális és egészségügyi bizott-
ságok elnökeként dolgoztam az elôzô négy évben. 
Képviselôként továbbra is szeretném elôsegíteni 
településünk nyugodt, békés fejlôdését. Ki-
emelt feladatomnak tekintem továbbra is az 
egészségügy, a szociális gondozás, az oktatás, a 
munkahelyteremtô beruházások és a kulturált 
környezet ügyét. Az elmúlt idôszakban terveink-

nek megfelelôen megvalósult az orvosi rendelô 
felújítása, sikerült visszaállítani a helyi hétvégi 
ügyeletet az önkormányzat finanszírozásában. A 
martonvásári betegek további hét tókörnyéki te-
lepülés lakosságával együtt ezentúl Velencén jut-
hatnak magas szintû szakorvosi ellátáshoz. A köz-
területeink jelentôsen gondozottabbá, rendezet-
tebbé váltak. Különbözô pályázati források segít-
ségével kb. 400 millió Ft értékû beruházást indítot-
tunk el a rendkívül nehéz anyagi helyzet ellenére, 
ezzel is gyarapítva városunkat. Az egészségügyi 
ellátás további fejlesztését, bölcsôde létrehozá-
sát, városközpont kialakítását és útjaink mielôbbi 
teljes körû felújítását tartom a következô négy év 
legfontosabb feladatainak. Képviselôjelöltként Dr. 
Janky Ferenc polgármesterré választását támoga-
tom. Számítok a martonvásáriak bizalmára, amit 
ezúton is köszönök. 

Képviselôjelöltek

DR CZIKAJLÓ GYULA
független képviselôjelölt

CZIRJÁK GÁBOR
független képviselôjelölt

DOLINKA ZSOLT
független képviselôjelölt 
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62 éves vagyok, két gyermekem – egy lányom és 
egy fiam van. 12, 6 és 4 éves fiúunokáim boldog 
nagymamája vagyok.
Nyugdíjasként a saját vállalkozásunkban 1993 óta 
dolgozom külkereskedelmi üzletkötôként. Elôtte 
27 évig a közegészségügyben környezet- és telepü-
lés-egészségügyi területen vegyésztechnikusként 
vizek kémiai elemzésével foglalkoztam, sok ta-
pasztalatot szereztem ezen a téren. 
1994 óta élek Martonvásáron a családommal, 
2003 óta a most 84 éves Édesanyám is velünk la-
kik. Budaörsrôl költöztünk ide, élvezzük a kelle-
mes vidéki életet, nagyon megszerettük a telepü-
lést. 
A 2003-ban megalakult martonvásári FIDESZ cso-
port elnöke vagyok, az októberi választáson pe-
dig a Fidesz megyei képviselôjelöltjeként is indu-
lok. Martonvásárnak tehát lehetôsége van a me-
gyei közgyûlésbe is jelöltet delegálni. Én így dup-
lán – képviselôjelöltként és a Fidesz-KDNP megyei 
listájára is – kérem megtisztelô szavazatukat!

Szívesen vettem és veszek részt olyan tevékeny-
ségekben, amelyek hasznosak lehetnek egy kö-
zösségnek, mint a sporttelepi játszótér létrehozá-
sa, karácsonyi szeretetvendégség, karácsonyi jóté-
konysági vásár, stb. 2005 óta minden évben szer-
vezem a megemlékezést a trianoni döntés, és az 

’56-os forradalom leverésének évfordulóján. Ezt 
azért tartom fontosnak, mert egy kicsit hozzájá-
rulok múltunk megismeréséhez.  
A már említett „közegészségügyi” szakmai ta-
pasztalatom, és az, hogy nyitott vagyok em-
beri problémák megértésére, meghallgatásá-
ra, és lehetôségeim szerint segítésre is, vala-
mint hogy szívesen vállalok feladatot egy kö-
zösségért, arra az elhatározásra juttatott, hogy 
elinduljak a 2010. évi helyhatósági választá-
son képviselôjelöltként. Megválasztásom esetén 
igyekszem Martonvásárért és a martonvásári em-
berekért képességeimhez mérten mindent meg-
tenni! 

FARKAS ERZSÉBET
A Fidesz-KDNP és a 

Martonvásári Más Kép 
Egyesület képviselôjelöltje

Az elmúlt hetekben igyekeztem minél több csa-
ládot felkeresni, véleményüket megismerni. Kö-
szönöm, hogy a munka folytatására bíztattak. Kö-
szönöm az elismerô szavakat és a kritikus vélemé-
nyeket. Javaslataik, észrevételeik sokat segítettek 
a hamarosan megjelenô programunk közös meg-
fogalmazásában.
Felelôtlen ígérgetések helyett a munkámat aján-
lom jogos elvárásaik megvalósításához. Igaz, a 
most záruló ciklusban nem könyvelhetek el a köz-
világítás korszerûsítéséhez hasonló, egyéni si-
kert, hadd említsem mégis az elvégzett felada-
tok egy csokrát. Elôterjesztôje voltam több, a vá-
ros jövôjére nézve is jelentôs javaslatnak: földte-
rület megvásárlása, a mûemlék óvoda visszavásár-
lása, a volt gépállomás megvétele (sajnos csak az 
utóbbi teljesült). Közremûködésemmel oldódott 

1971-ben születtem és azóta Martonvásáron 
élek. Állatorvosként dolgozom a környék szar-
vasmarhatelepein. Nôs vagyok, 5 gyermekünk 
van. Szüleim az MTA erdôháti Gazdaságánál dol-
goztak, édesapám állatorvosként, édesanyám 
szállításvezetôként. Tôlük láttam, tanultam a pél-
dát a felelôs gondolkodásról, közügyeinkrôl, a vi-
lágról és falunkról. Martonvásár mára város lett, 
de az alapvetô kérdések nem változtak: Hogyan 
éljünk úgy, hogy azt tegyük magánemberként és 
a közösség tagjaként, amire hivatottak vagyunk? 
A határozott keresztény értékrendnek, az egye-
nes ôszinte beszédnek, a jobbító szándéknak kell 
megnyilvánulnia tetteinkben. Én is így próbálom 
szolgálni a közösséget és a körülöttem élôket. 
Nyolc éve önkormányzati képviselôként igyek-

meg néhány – az energiaellátással, számlázással, 
mûszaki kivitelezésekkel kapcsolatos – városüze-
meltetési probléma. Észrevételeket tettem, eljár-
tam több lakossági megkeresés, panasz ügyében 
az önkormányzatnál, szolgáltatóknál, hatóság-
nál. Sürgetôen léptem fel Erdôhát és Kismarton 
közmûellátási problémáinak megoldása érdeké-
ben, részt vettem a feltételek megteremtésében.  
Kezdeményezésemre és aktív munkámmal az Em-
lékezés tere egy újabb emléktáblával gyarapodott.
Folytassuk közösen a munkát! Tanuljunk az elmúlt 
húsz év hibáiból! Kívánom, hogy találjuk meg a 
város vezetésére legalkalmasabbakat, a munká-
ban elöl járókat. 
Névjegy: Gucsek István, 47 éves, erôsáramú 
technikus, vállalkozó, nyolc éve önkormányzati 
képviselô. 

szem segíteni városunk fejlôdését. Személy sze-
rint rendkívül fontosnak tartom a gyermek és if-
júság nevelés kérdését, ezért is vállaltam az ok-
tatási- bizottsági munkát. Sikerült elérni, hogy az 
újonnan elkészült rendezési tervbe több zöldte-
rület, park, játszótér is kerülhessen. Erôm szerint 
igyekeztem támogatni a már kialakult vagy ala-
kuló játszóterek építését. Tagja lettem több civil 
szervezetnek, melyek értékes programokat nyújt-
hatnak a sportolni, kikapcsolódni vágyó fiatalság-
nak is. Fontosnak tartottam és tartom most is kör-
nyezetünk tisztaságát, rendezettségét. Ha a lakos-
ság igényt tart továbbra is a munkámra, vállalom 
a következô négy évet is. 

DR GYULAI GYULA
A Fidesz-KDNP és a 

Martonvásári Más Kép 
Egyesület képviselôjelöltje

GUCSEK ISTVÁN
A Fidesz-KDNP és a 

Martonvásári Más Kép 
Egyesület képviselôjelöltje
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Horváth Bálint vagyok, születésem – 1982 – óta 
Martonvásáron élek. A munkámon kívül a tele-
püléshez köt minden: a családom, a barátaim, 
a közösségek, amelyeknek aktív tagja vagyok és 
menyasszonyom, Janka is.
Édesapám, Horváth Ottó 8 évig polgármesterként, 
majd Édesanyám ugyanennyi ideig képviselôként 
tevékenykedett Martonvásárért. A közösségért 
végzett munkában mindkettôjük odaadását ma-
gam, de mások számára is példaértékûnek tartom. 
Gyermekkorom óta meghatározó számomra ez a 
gondolkozásmód, közösségi szellem, melyet rö-
videbb ideig a helyi ifjúsági kézilabdacsapatban, 
a cserkészcsapatban, majd a Százszorszép Tánc-
együttesben és a Martonvásári Fúvószenei Egye-
sületben a mai napig átélek, és e két közösség 
munkájában aktívan részt vállalok.
A BME Építészmérnöki Karán végeztem okleveles 
építészmérnökként. Képviselôként céljaim között 
szerepel egy közösen kidolgozott hosszú távú fej-
lesztési terv elôkészítése. El kell érnünk, hogy tele-
pülésünk vonzó képet mutasson az ide érkezôknek, 

Székesfehérváron születtem 1961-ben. Mezô-
gazdász végzettséggel rendelkezem, 1989 óta 
egyéni vállalkozóként dolgozom. Születésem 
óta Martonvásáron élek, 3 gyermeket nevelek 
boldog családi körülmények között. Az elmúlt 
30 évben folyamatosan részt vettem a társadal-
mi szervezetek munkájában, amit büszkeségem-
re Martonvásárért Díjjal is elismertek. Éveken ke-
resztül aktívan részt vettem a polgárôrség mun-
kájában, mint gazdasági vezetô. A rendszervál-
tás óta több cikluson keresztül voltam képviselô. 
Az elmúlt négy évben – melyben a pénzügyi és 
településfejlesztési bizottság tagjaként tevé-
kenykedtem – elkezdôdött egy folyamat, amely 
Martonvásár pénzügyi helyzetének stabilitá-
sát volt hivatva megteremteni. A ciklus elején a 
csatorna-beruházásból eredô csôdveszélyt köt-

és meg kell teremtenünk a lehetôségét egy igazi 
belváros kialakításának. Szeretném, ha a polgár-
mesteri hivatal újra a martonvásári emberek szol-
gálatában munkálkodna. Amennyiben megka-
pom az Önök bizalmát, a Ti szavazatotokat, képvi-
selni szeretném az emberek problémáit, a közös-
ségeket, valamint egy új szemléletû szakmaiságot, 
melyet az elmúlt idôszakban hiányoltam. 
Kérem Önöket, kérlek Benneteket, támogassátok 
Dr. Szabó Tibor polgármesterjelöltünket, és min-
den képviselôjelölt társamat, hogy együtt indul-
hassunk el a közösen kijelölt úton, melynek ke-
reteit a martonvásáriak elképzeléseit tartalmazó 
programunk adja. 
Kedves Martonvásáriak, akárhogy is alakuljon 
az ôszi választás, én mindenképpen továbbra 
is aktívan részt kívánok venni a közösségek éle-
tében, valamint a városfejlesztési szakmai mun-
kában. Azonban nagy segítség lenne számomra, 
ha ezt képviselôként tehetném. Én ehhez kérem 
megtisztelô támogatásukat! 

vénykibocsátással sikerült elkerülnünk. Az óvo-
da bôvítésére felvett hitelek törlesztését, az új vá-
rosközpont helyének (gépállomás) megvásárlását, 
a jelenleg folyamatban lévô beruházások pályá-
zati önrészének kifizetését szintén a kötvény ter-
hére tudtuk megvalósítani. Fontos feladatnak te-
kintem, hogy a továbbiakban is felelôs döntések-
kel a meglévô több százmilliós összegû nyeresé-
get termelô beruházásokba fektessük, melyek 
lehetôséget adnak mind a csatorna, mind a to-
vábbi hitelek törlesztésére, megalapozva ezzel vá-
rosunk hosszú távú fejlôdését. Ebben a feladat-
ban szeretnék továbbra is részt venni a város és 
az Önök javára, amennyiben számíthatok az Önök 
bizalmára. Képviselôjelöltként Dr. Janky Ferenc 
polgármesteri programját támogatom.
Elôre is köszönöm támogatásukat. 

Kisné Bartha Mária vagyok 5 gyermek anyukája és 6 
unoka boldog nagymamája.
Közel 3 évtizede lakom Martonvásáron férjem-
mel. 3 gyermekem saját családjukkal ugyancsak 
martonvásári lakosok. Jól ismerem a települést, és 
annak minden problémáját.
1996-ban fônôvérként mentem nyugdíjba 35 év 
szolgálati idô után. 2002-ben beléptem az MSZP-be, 
ekkor alakítottuk meg helyi szervezetünket is. Ettôl 
az idôponttól elnöke vagyok a martonvásári szerve-
zetnek, amit nem szégyellek, és soha nem tagadom, 
hogy tagja vagyok az MSZP-nek. Számomra a köpö-
nyegforgatás fogalma eddig is ismeretlen volt, és az 
is marad!
A település lakói jól ismernek. Tudják, hogy meny-
nyit dolgoztam, dolgozom a település fejlôdése ér-
dekében. Az elmúlt évek során sokak örömére több 

rendezvényt is szerveztem (majális, juniális, anyák 
napi, augusztus 20-i rendezvények, Mindenki Kará-
csonya, kirándulások, Mága koncertek stb). Sporto-
lóként volt alkalmam megtapasztalni, hogy dolgozni 
és eredményeket elérni csak egy igazi jó csapattal le-
het, amelyben természetesen szükség van fiatalokra 
is. Úgy vélem, a különbözô generációk összefogásá-
val nagyobb eséllyel oldhatjuk meg az elôttünk álló 
feladatokat, hiszen a fiatalos lendület, kreativitás és 
a több évtizedes tudás és tapasztalat csak együtt biz-
tosítéka a sikernek.
Megválasztásom esetén szeretnék minden korosz-
tálynak a segítségére lenni, mindenben, amiben csak 
lehet. Úgy, ahogyan ezt évek óta teszem. Számom-
ra nem csak akkor fontosak településünk lakói, ami-
kor a kopogtatócédulákért megyek. Igaz, munkámat 
csendben teszem, és fôleg nem kibeszéléssel. 

KARACS LAJOSNÉ, a Munkáspárt képviselôjelöltje nem adott le se bemutatkozó anyagot, se fényké-
pet az újságba. 

HORVÁTH BÁLINT
A Fidesz-KDNP és a 

Martonvásári Más Kép 
Egyesület képviselôjelöltje

KARACS LAJOSNÉ
A Munkáspárt képviselôjelöltje

KÁNTOR FERENC
független képviselôjelölt 

KISNÉ BARTHA MÁRIA
Az MSZP képviselôjelöltje
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Martonvásáron születtem 1955-ben. Fôiskolai 
végzettségem van. Feleségem, lányom és fiam fod-
rászmester.
1980-tól veszek részt a helyi közéletben Közre-
mûködtem a település infrastruktúrájának kiépíté-
sében, a szolgáltatásfejlesztésben, az önkormány-
zati intézmények kialakításában képviselôként, al-
polgármesterként, polgármesterként.
Hiszem, hogy a képviselôk és a polgármester köz-
életi szerepvállalása nem a kiválasztottságot kell, 
hogy sugallja, hanem az ügy iránti alázatot és a 
szolgálat vállalását. Ennek jegyében igyekeztem 
végezni a munkámat. Széleskörû együttmûködésre 
törekedtem minden intézménnyel, szervezettel és 
személlyel, aki az itt élôkért tenni kívánt. Büszke 
vagyok arra, hogy polgármesterként több ügyfe-
let fogadtam, mint az elôzô két ciklus polgármes-
terei együttvéve.
Terveink közül – a teljesség igénye nélkül – az aláb-
biakat sikerült megvalósítani: 

Kuna Ferenc vagyok, gyúrói fiatalként költöztem 
Martonvásárra, eddigi életem felét itt éltem le fe-
leségemmel és 3 gyermekemmel. Végzettségem 
okleveles építômérnök és mérnök-közgazdász. 
Munkahelyem a MÁVTI Kft. Budapesten, ahol 
fômérnökként dolgozom 13 éve. Elôször 2002-
ben kértek meg, hogy vállaljak képviselôjelöltséget 
az önkormányzati testületben, ahol az elmúlt 
nyolc évben elôbb alpolgármester, majd a pénz-
ügyi és településfejlesztési bizottság tagjaként 
dolgoztam. Örülök annak, hogy részese lehettem 
számos településünket és tágabb környezetünket 
érintô elgondolás kitalálásának és részben meg-
valósításának is. Közös eredményünknek tartom, 
hogy várossá lehettünk, hogy településünk egy 
részén van csatorna, miénk a gépállomás, hogy 
mindkét képviselôtestületben – ahol eddig tag 
voltam – elôbb-utóbb eljutottunk az egyetértéssel 

Tisztelt Martonvásáriak! Tôsgyökeres martonvá-
sári vagyok, 44 éves, nôs, egy leánygyermek édes-
apja. Közlekedési mérnöki és közgazdasági vég-
zettségem van.  Az elmúlt négy évben a pénz-
ügyi bizottság munkájában vettem részt, így be-
tekintést nyertem a város pénzügyi forrásainak 
felhasználásába. Ismerem a város múltját és je-
lenét, és szeretném, ha jövôje sokkal sikeresebb 
és szebb lenne. Képviselôvé választásom esetén 
a következô célokért szeretnék dolgozni: Váro-
sunk fejlôdése érdekében támogatom egy ipa-
ri park létrehozását, ahol olyan vállalkozások 
mûködhetnek, melyek helyben munkahelyeket 
teremtenek, és a városnak adót fizetnek. A kis-
gyermekek számának örvendetes növekedése mi-
att bölcsôdére és az óvodai férôhelyek bôvítésére 

Gazdasági korlátaink ellenére sikerült megolda-
nunk a bank és az orvosi ügyelet visszaállítását. El-
kezdtük a leromlott önkormányzati ingatlanok fel-
újítását (orvosi rendelô, iskola, városháza, védônôi 
szolgálat). Új családsegítô központ épül. Megszé-
pültek közterületeink, járdák, utak felújítására is 
sor került, bár ezen a téren sok tennivalónk van 
még. Iskolánk újra vonzóvá vált a környék lakói 
számára, s a középiskolai felnôttképzés beindításá-
val is növekedett településünk központi szerepe a 
térségben. Céljaink megvalósítását segítették nyer-
tes uniós pályázataink, mellyel közel 400 millió fo-
rintot teremtettünk elô.
A továbbiakban is aktívan kívánok részt venni  
Martonvásár közéletében önkormányzati kép-
viselôként, ehhez kérem az Önök bizalmát és 
szíves támogatását, amit ezúton is köszönök. 
Képviselôjelöltként Dr. Janky Ferenc programját 
támogatom. 

való döntéshozatalig. Ez elôfeltétele annak, hogy 
a város fejlôdése négy éves ciklusonként ne ve-
gyen mindig új irányt. Az eddigi munkánkat meg-
változott környezetben kell folytatni. Fontos tehát, 
hogy olyanok vezessék Martonvásárt, akik jól tud-
nak alkalmazkodni a gyorsan változó környeze-
ti feltételekhez, képesek a település gazdájaként 
új és új megoldásokkal elôrukkolni. Úgy gondo-
lom, hogy aktív csapattagként tudnám továbbra 
is e munkát folytatni. Elsôsorban a településfej-
lesztés területén látok sikerrel kecsegtetô felada-
tokat. Martonvásár esélye, ha egy olyan telepü-
lésvezetés áll munkába, amelynek tagjai az elmúlt 
években számtalan nehéz feladat megoldásának 
motorjaiként képesek voltak a település érdekeit 
elsôdlegesnek tekinteni.
Ilyen településvezetôk dr. Szabó Tibor és Gucsek 
István. Kérem bizalmukat megválasztásunkhoz. 

van szükség. A fiatalok számára klubházat alakít-
hatnánk ki a volt tsz-udvar területén, ami biztosít-
ja a kulturált szórakozást. Szükséges a csatorna-
hálózat bôvítése, és jogilag rendezni kell az üze-
meltetéssel kapcsolatos problémát, amely jelen-
leg csak a város pénzét nyeli. Erdôhát és Kismar-
ton vízellátására is megoldást kell találni. A vá-
ros lakóinak nyugalma és biztonsága érdekében 
támogatni kell a polgárôrséget, melynek a mun-
kájában magam is részt veszek. Fontosnak tar-
tom egy közterületi figyelôrendszer kialakítását, 
az állandó rendôri jelenlétet a bûncselekmények 
megelôzése végett. Számítok az Önök szavaza-
tára, hogy céljainkat közösen megvalósíthassuk. 
Képviselôjelöltként Dr. Janky Ferenc polgármes-
terré választását támogatom. 

Amennyiben lehetôséget kapok arra, hogy képviselô 
legyek, ígérem az elérhetôségem mindig nyitva lesz 
Önök elôtt, és problémájukkal bármikor megkeres-
hetnek. Szeretnék foglalkozni a közbiztonsági hely-
zet javításával, mûvelôdési ház megalakításával, az 

idôs emberek, valamint a nehéz helyzetben lévôk 
problémáival, és még hosszan sorolhatnám.
Kérem, október 3-án szavazzanak az MSZP-re, és 
Kisné Bartha Máriára. 
Bizalmukat elôre is köszönöm. 

MOLNÁR ISTVÁN
független képviselôjelölt  

KUNA FERENC
A Fidesz-KDNP és a 

Martonvásári Más Kép 
Egyesület képviselôjelöltje

KISS GÁBOR
független képviselôjelölt
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1968–ban születtem Újfehértón. Pedagógus család 
harmadik gyermekeként nevelkedtem fel a nyírsé-
gi Komoróban. Tanulmányaimat Debrecenben, 
majd Miskolcon végeztem. Frissen végzett gordon-
ka tanárként költöztem feleségemmel 1991-ben 
Martonvásárra. Megszerettük a települést, és a 
benne élô embereket, ezért döntöttünk úgy, hogy 
itt alapítunk családot és otthont. 4 gyermekünk 
van. 19 éve élek és dolgozom Martonvásáron a 
Mûvészeti Iskola tanáraként. Az utóbbi 11 évben 
igazgatóként irányítom a térség településeinek tár-
sulásában fenntartott intézmény életét, szakmai 
munkáját. A Magyar Zeneiskolák és Mûvészeti Is-
kolák Szövetségének Fejér-megyei elnökeként rálá-
tásom van a megye 32 településének oktatási, kul-
turális életére. Az itt szerzett tapasztalatokkal sze-
retném városunk fejlôdését szolgálni.

Tôsgyökeres martonvásári vagyok, a Postakocsi 
vendéglô vezetôje.
1980-tól veszek részt a közéleti munkában, kez-
detben tanácstagként, majd önkormányza-
ti képviselôként. Az ifjúsági és sportbizottság-
ban tevékenykedtem, szívügyemnek tekintem a 
martonvásári sportélet és a civil szervezetek tá-
mogatását. A képviselô-testület – komoly anya-
gi gondjai ellenére – mindent megtett, hogy fi-
ataljaink továbbra is olyan támogatást kapjanak, 
amely az egyesületek  mûködését lehetôvé teszi. 
A lehetôségekhez képest több területen is sikerült 
elôrelépnünk, és büszke vagyok arra, hogy ebben 
a munkában részt vehettem. Fontosnak tartom, 
hogy az együttmûködés, az emberi kapcsolatok 
és ne a napi pártpolitikai csatározások határoz-

Aktív tagja vagyok a Martonvásári Polgárôrségnek. 
14 éve vagyok tagja a Nagycsaládosok Országos 
Egyesületének és vallom, hogy nemcsak társa-
dalmunknak, oktatási-nevelési munkánknak, ha-
nem városunk életének és fejlôdésének is alapja az 
egészséges család.
Hiszem, hogy a városvezetés feladata és felelôssége, 
hogy kulturált, sokszínû, biztonságos életteret te-
remtsen az itt élôk számára. Képviselni szeretném 
azokat a martonvásári embereket, akiknek fontos 
az oktatás, a mûvészetoktatás fejlesztése, feltét-
eleinek javítása, a város civil közösségeinek, alko-
tó csoportjainak támogatása, mûködési helyszínei-
nek megteremtése, a családok támogatása, a köz-
biztonság megerôsítése, egy vonzó városkép kiala-
kítása. 

zák  meg városunk életét. Meggyôzôdésem, hogy 
Dr. Janky Ferenc személyisége biztosíték erre, és a 
programját támogató képviselôjelöltek is ebben a 
szellemben fognak dolgozni. Azt szeretném, hogy 
gyermekeim és unokáim egy fejlôdô kisváros nyu-
godt légkörében élhessenek, ahol a lakosok egy-
másért, és nem egymás ellen dolgoznak. 
Ehhez ajánlom fel további munkámat, és egyben 
kérem az Önök szavazatait.
Képviselôjelöltként Dr. Janky Ferenc polgármester-
ré választását támogatom. 

Szigeti Zoltán vagyok, 34 éves, születésem óta 
Martonvásáron élek. 
Az itt töltött általános iskolás évek után Bu-
dapesten szereztem építész technikusi vég-
zettséget. Jelenleg is a szakmámban dolgo-
zom építésvezetôként, valamit felelôs mûszaki 
vezetôként és mûszaki ellenôrként.
Gyermekkoromban vált életformámmá a sport, 
hosszú évekig fociztam a helyi labdarúgó csapat-
ban és jelenleg is aktívan kézilabdázom. Egy kézi-
labdás túrának köszönhetem, hogy a Felvidéken 
megismerhettem feleségem, akivel 4 éve élünk a 
Szent László lakóparkban.
A sport nevelt arra, hogy sikereket, csak csapat-
ban, egységesen, egymásért dolgozva lehet elérni, 
ezt a példát láttam nagyapámtól, Szigeti Rudolf-
tól, aki sokat tett azért, hogy a martonvásári ipa-
rosok igazi csapatként, egymásra mindig számít-
va élhessék gondtalanabbul életüket.
Munkám során képviselni szeretném a város ösz-
szes polgárát, különös tekintettel a felnövekvô 
nemzedéket: a kisgyermekeket, az iskolásokat, a 

városban élô fiatalokat. Hosszú távú célom, hogy 
az óvodai, iskolai intézmények anyagi háttere sta-
bilan biztosítva legyen. A fiataloknak és idôseknek 
egyaránt igényes kultúrházat, ingyenes sportolá-
si, szórakozási lehetôséget szeretnék biztosíta-
ni. Egy olyan létesítményt, mely jövôt alapoz, ösz-
szefogást erôsít, hagyományt ápol. Szeretnék dol-
gozni azért is, hogy a lakópark rácsatlakozhasson 
a meglévô csatornahálózatra, illetve a közterületi 
játszóterek elkészítése is fontos feladat számom-
ra.
Sportolóként és fiatal munkavállalóként meg-
tanultam küzdeni és csapatban dolgozni. Úgy 
vélem, mindent el lehet érni, ha egy erôs ösz-
szetartó testület vezeti ezt a várost, ezért ké-
rem Önöket, október 3-án szavazzanak Dr. Sza-
bó Tibor polgármesterjelöltre, valamint a Fi-
desz-KDNP és a Martonvásári Más Kép Egyesület 
képviselôjelöltjeire. 

SZIGETI ZOLTÁN
A Fidesz-KDNP és a 

Martonvásári Más Kép 
Egyesület képviselôjelöltje

SÜLE JÓZSEF
független képviselôjelölt

NEMES JÓZSEF
A Fidesz-KDNP és a 

Martonvásári Más Kép 
Egyesület képviselôjelöltje
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Születésem óta Martonvásáron élek, ahol 16 éve 
választott képviselôként is aktív közéleti munkát 
folytatok. Az elmúlt négy éves ciklusban az ok-
tatási-kulturális és a településfejlesztési-pénzügyi 
bizottság munkájában vettem részt. 
Tanulmányaimat Budapesten és Debrecenben 
folytattam. Kémia-biológia szakos tanári diplo-
mám mellett közoktatás vezetôi, valamint peda-
gógia szakos bölcsész és tanári diplomát szereze-
tem. A Beethoven Általános Iskola igazgatójaként 
és képviselôként is elkötelezetten segítem az ok-
tatás, a kultúra, az esélyegyenlôség ügyét. Az el-
múlt idôszakban több sikeres európai uniós pályá-
zattal több mint 65 millió Ft fejlesztési támoga-
táshoz jutott az iskola, emellett több hazai pályá-
zatot is elnyertünk. Alapítványi forrásból a szülôk 
segítségével felépült két udvari játszótér, és ez év-
ben megvalósul a tornaterem felújítása és abla-

1946-ban születtem. Nôs vagyok, két gyereket 
neveltem fel. 1969 óta élek Martonvásáron, je-
lenleg nyugdíjas fodrászként. Az elmúlt négy év 
képviselôi tapasztalatait felhasználva, a felkérést 
elfogadva, vállalom a megmérettetést.
Küzdelmes, de eredményes négy esztendôt tud-
hatunk magunk mögött. Azonban világosan lát-
ni kell az elmúlt négy év munkájának eredménye-
it, kudarcait, a zsákutcákat, a sikerek és sikerte-
lenségek okait.
Úgy vélem, hogy meg kell állítani településünk to-
vábbi eladósodását, meg kell akadályoznunk a la-
kosság anyagi terheinek növekedését, amelyet a 
jelenlegi adosságmennyiség elôrevetít. 
Új stílus, hangnem és nyílt, ôszinte tájékoztatás 
indokolt dolgaink és ügyeink intézésével kapcso-
latban. 

Makón születtem 1960-ban, a Keszthelyi Agrár-
tudományi Egyetemen szereztem agrármérnöki 
diplomát 1984-ben. Nôs vagyok, feleségem nö-
vényvédelmi üzemmérnök. Három fiam közül a 
legidôsebb történész, a középsô ügyvéd, a legki-
sebb pedig agrármérnök szakos egyetemista.
1990-ben költöztem Martonvásárra, mindig a 
mezôgazdasággal foglalkoztam, jelenleg csalá-
di gazdálkodó vagyok. A munka mellett telepü-
lésünk civil életébôl is aktívan kiveszem a része-
met. Alapító tagja vagyok a Jobb Martonvásárért 
Polgári Körnek, a Szent László Völgye Lovas-egye-
sületnek, a Huszár Hagyományôrségnek és a 
Martonvásári Más Kép Egyesületnek. Az Önkor-
mányzat munkáját nyolc éve segítem a Pénzügyi 
és Településfejlesztési Bizottság szakértôi tagja-
ként. Agrárszakemberként és vállalkozóként dol-
gozva jól ismerem az agrárium, a vidékfejlesztés, 

kok cseréje. Megszerveztem az esti gimnáziumot 
és szakközépiskolát, amely lehetôséget ad a tele-
pülésen élô felnôtteknek érettségire, szakképzett-
ség megszerzésére. 
A településünk további fejlesztése érdekében még 
sok a tennivaló, hogy városunk olyan központ-
tá fejlôdjön, ahol egyre több a munkalehetôség, 
széleskörû és jó minôségû a lakókat kiszolgáló 
ellátás, szép a lakókörnyezet, több a lehetôség 
sportolásra, mûvelôdésre. Ennek érdekében szük-
ség van a tervezett városközpont kialakítására, 
sportlétesítmény és bölcsôde megvalósítására, to-
vábbi sikeres pályázatokra, a városlakók és a civil 
szervezetek munkájára.
E célok érdekében szívesen vállalom a képviselôi 
munkát, amennyiben Önök megtisztelnek bizal-
mukkal. Képviselôjelöltként Dr. Janky Ferenc pol-
gármesterré választását támogatom. 

Képviselôként azért kell dolgozni, hogy a telepü-
lésen az itt lakók otthon érezzék magukat. Ah-
hoz, hogy ezt elérjük, emberközpontú intézmé-
nyek, rendet és nyugalmat sugárzó körzetek, a 
szabadidô hasznos eltöltését elôsegítô létesítmé-
nyek kellenek, hogy a fiataloknak ne az utca kínál-
ja az egyetlen szórakozási lehetôséget.
Hiszem, hogy képesek leszünk megváltoztatni és 
sikeressé tenni Martonvásár jövôjét. A nagy erôket 
felszabadító összefogás minden martonvásári 
embert – legyen bármilyen korú, nemû, vallású, 
politikai nézetû – nagy reményekre jogosít. Meg-
adja a lehetôséget, hogy végre közösen megvaló-
síthassuk céljainkat.
Hiszem, hogy a pártpolitikai harcokon felülemel-
kedve lehet és kell a lakosság érdekeit képviselni. 
Ehhez kérem az Önök bizalmát. 

a vállalkozók gondjait. A Pénzügyi Bizottságban 
eltöltött évek alatt megismertem az önkormány-
zati munkát, városunk gondjait és lehetôségeit, a 
martonvásáriak kívánságait és vágyait. Civil szer-
vezetek tagjaként és vezetôjeként sok emberrel 
vagyok kapcsolatban.
Hiszem és vallom, hogy Martonvásár többre hi-
vatott. Kitûnôek az adottságai, nagyszerû embe-
rek élnek itt, remek közösségek mûködnek. A leg-
nehezebb feladat is leküzdhetô egy jó vezetôvel 
és egy lendületes, kreatív csapattal. Ez bátorított 
föl arra, hogy a Fidesz-KDNP és a Martonvásári 
Más Kép Egyesület támogatásával önkormányza-
ti képviselônek induljak. A testületben elsôsorban 
gazdasági, környezetvédelmi kérdésekkel, város-
unk természeti környezetének megóvásával és a 
civil szervezetekkel szeretnék foglalkozni. 

TURCSÁNYI KLÁRA
független képviselôjelölt 

VARGA ALAJOS
független képviselôjelölt

VARGA FERENC
A Fidesz-KDNP és a 

Martonvásári Más Kép 
Egyesület képviselôjelöltje
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Tisztelt Választópolgárok! Kedves Martonvásáriak!
2010. október 3-án kerül sor a város új polgármesterének és önkormányzati 
képviselőinek megválasztására. A választás eredménye Martonvásár követ-
kező négy évét nagyban meghatározza. Számos megtisztelő felkérés, biz-
tatás után azért döntöttem úgy, hogy polgármesterjelöltként indulok a vá-
lasztáson, mert meggyőződésem, és alpolgármesterként tapasztalatom is, 
hogy a településünkért érzett felelősségben megerősödött és személyi ösz-
szetételében stabil városvezetésre és képviselőtestületre van szükség a to-
vábbi fejlődés érdekében. A légvárak építése és meddő viták helyett fele-
lősségteljes, a realitásokat figyelembe vevő cselekvés a kívánatos, különö-
sen a pénzügyi helyzetünket illetően. Ezt látom biztosítottnak, ha ránk, füg-
getlen képviselők csoportjára adják szavazataikat.  Rendkívüli megtisztel-
tetés számunkra az Önök bizalma, támogatása. Ha bennünket választanak, 
megkettőzzük erőfeszítéseinket azért, hogy a mindennapokban is bizonyít-
suk, érdemesek vagyunk az Önök támogatására. Az elmúlt négy esztendő-
ben a csatorna-beruházás következtében örökölt adósság rendkívüli pénz-
ügyi helyzetet teremtett, s bár a ciklus elején legfőbb törekvésünk a csődel-
járás elkerülése volt, eközben sem mondtunk le a kulturális és sportegyesü-
letek, ill. civil szervezetek finanszírozásáról.  A kötvénykibocsátás, a felelős 
gazdálkodás eredményes volt, s gazdasági korlátaink ellenére programunk-
nak megfelelően az alábbiakat sikerült teljesítenünk: 
 újra van banki szolgáltatás
 visszaállítottuk a hétvégi orvosi ügyeletet
 bővítettük a védőnői szolgálatot, ehhez új tanácsadót alakítottunk ki 
 felújítottuk és akadálymentesítettük az orvosi rendelőt
 csatlakoztunk a velencei szakorvosi rendelő ellátási körzetéhez
 kifizettük az óvoda felépítésére az előző ciklusban felvett kölcsönt
  megvalósult az ABC, a mentőállomás előtti út, a Béke utca aszfaltozása és 

megépült a Szent László lakóparkhoz vezető járda 
 az óvoda, az iskola, a városháza felújítása folyamatban van
  a közterületek gondozása színvonalasan működik, megszépült az Emléke-

zés tere
  megvásároltuk a volt gépállomás területét, és elkészült az itt megvalósuló vá-

rosközpont építészeti terve 
 új szociális intézmény épül kistérségi összefogással
 közösségi alkotóház épül a Sportpályán
 megoldottuk a Bercsényi köz csapadékvíz elvezetését
  megvalósult a középiskolai oktatás igény szerinti felnőttképzés formájában
 új lakóterületeket alakítottunk ki
 elkészült a településfejlesztési terv
 a vasútállomás korszerűsítése minőségi ugrást jelent az utazók számára
  közel 400 millió Ft-tal gyarapodtunk nyertes pályázataink által, a fentiek 

megvalósítását ez nagymértékben elősegítette

Számtalan még a tennivaló, az elindított beruházások folytatása mel-
lett a legfontosabbakat kívánom most kiemelni.
•  Minden alkalmat meg kell ragadnunk, hogy a pályázati lehetőségek továb-

bi eredményes kihasználásával még több forrásra tegyünk szert a telepü-
lésfejlesztés, az önkormányzati intézmények színvonalas működtetése, a 
vállalkozók, a szolgáltatók érdekében.

•  Felelősségteljes, ésszerű önkormányzati gazdálkodással meg kell akadá-
lyozni, hogy a lakosság anyagi terhei tovább növekedjenek, elsőként át kell 
vállalnunk azt a 108 millió Ft-os csatornatartozását, mely a Víziközmű Tár-
sulat megszüntével a lakosságra hárulna.

•  Az  ABC melletti  volt  gépállomás  területét  azzal  a  céllal  vásároltuk meg, 
hogy végre színvonalas kulturális központ épülhessen Martonvásáron, ez-

zel együtt esztétikus városközpont kialakítására is sor kerülhessen. Ez a kö-
zeljövő egyik nagy feladata.

•  Mivel nincs önkormányzati területünk, amit ipari park formájában munka-
helyteremtésre ajánlhatnánk, ezért a közlekedési és földrajzi adottságaink 
adta előnyöket kell kihasználnunk bevételt növelő beruházásra.

•  Bővíteni  kell  a csatornahálózatot, növelni a szennyvíztisztító kapacitását, 
hogy Martonvásár minden lakosa számára elérhető legyen ez a szolgálta-
tás.

•  Utak, járdák építését, javítását a legégetőbb feladataink között tartjuk szá-
mon, s nagymértékű költségigénye ellenére sort fogunk keríteni rá. A Ma-
lom út és a Sportpálya között szükséges gyalogjárda és híd létesítése.

•  A közterületek tisztaságának, rendezettségének fenntartását, ill. javítását 
továbbra is kiemelt feladatunknak tekintjük. 

•  Működő piac kialakítása szükséges a lakosság színvonalasabb ellátása és a 
termelők érdekében, ez a volt tsz-udvar területén reálisan megvalósítható.

•  Újabb lakóterületek kialakítását tervezzük.
•  Az örvendetesen növekvő gyermeklétszám miatt sürgető feladat a bölcső-

dei ellátás megoldása és az óvodai férőhelyek számának bővítése.
•  A középiskolai felnőttképzést igény szerint továbbfejlesztjük, hogy hely-

ben minél több fiatal felnőtt érettségizhessen. A szülők egyre fokozódó 
munkahelyi elfoglaltsága miatt még több gyerek számára kell biztosíta-
nunk a délutáni tanulás lehetőségeit az általános iskolában. 

•  Erdőhát és Kismarton lakóinak a közüzemi és ellátási gondjaira megoldást 
kell találnunk, további segítséget kell adnunk.

•  A bűnözés visszaszorítása érdekében segítjük és támogatjuk a rendőrség, a 
polgárőrség, a civil szervezetek és a lakosság összefogását, térfigyelő rend-
szer kialakítását szorgalmazzuk az állandó rendőri jelenlét mellett.

•  Tiszteljük  és megőrizzük  a  kulturális  és  sporthagyományokat,  lehetőség 
szerint támogatást nyújtva az egyesületeknek, művészeti csoportoknak, ci-
vil szervezeteknek.  Sportlétesítmények bővítésével szeretnénk a város fia-
taljai számára biztosítani az egészséges életmódhoz nélkülözhetetlen moz-
gási lehetőséget. Széleskörű együttműködésre törekszünk minden intéz-
ménnyel, szervezettel és személlyel, aki az itt élőkért tenni kíván. 
•  Méltó módon ápoljuk a Beethoven- és Brunszvik- hagyományokat, tovább-

fejlesztjük a testvérvárosi kapcsolatainkat.
•  Szabadidős lehetőségeket kell teremtenünk a fiatalok számára megfelelő 

helyiség biztosításával.
•  Támogatunk minden olyan egyéni és közösségi kezdeményezést, amely a vá-

ros fejlődését elősegíti.

Tisztelt Választópolgárok!
Elkötelezett martonvásáriként városunk érdekében szeretnék dolgozni. Ké-
rem, szavazataikkal támogassák polgármesteri programomat és azokat a 
képviselőjelölteket, akik velem együtt tenni kívánnak Martonvásárért. Füg-
getlen jelöltekként az a célunk, hogy 
a napi politikai érdekek ne befolyásol-
ják a helyi döntéseket. Martonvásár 
mindannyiunké!
Kérem a bizalmukat, a támogatásukat, 
hogy a következő ciklusban tevékeny-
ségünkkel tovább szolgálhassuk azt a 
települést, ahol élünk, dolgozunk.

Tisztelettel: 
Dr. Janky Ferenc 

független polgármesterjelölt

Martonvásár mindannyiunké!

Képviselőjelöltek:  
Dr. Czikajló Gyula, Dolinka zsolt, kántor FerenC, kiss Gábor, Molnár istván, süle, józseF, turCsányi klára, varGa alajos

Tisztelettel meghívjuk Önöket egy kampányzáró beszélgetésre  
2010. október 1-jén, pénteken 18 órára a Harmónia Idősek Otthonába. 

Mindenkit 

szeretettel 

várunk!



14 FORUM MARTINI • 2010. szeptember

Önkormányzati választás 2010



2010. szeptember • FORUM MARTINI 15

Intézetünkben az alábbi programokkal 
várjuk az érdeklôdôket:
  A stresszhez történô AlkAlmAzkodás 
mûvészete 

  Helyszín: Fitotron épülete, Növényi Mole-
kuláris Biológiai Osztály 

A növények a stresszhatásokhoz (ma-
gas és alacsony hômérséklet, szárazság) 
történô alkalmazkodás mûvészei. Rendkí-
vül szélsôséges idôjárási körülmények közt 
is képesek fejlôdni, szaporodni. A „Kutatók 
éjszakáján” megmutatjuk, hogy milyen mód-
szerekkel vizsgáljuk és ellenôrizzük a növé-
nyek és a szövettenyészetek stresszkezelést 
követô túlélését, sôt az érdeklôdôk a mód-
szert ki is próbálhatják. 
 Fluoreszkáló növények 

  Helyszín: Fitotron épülete, Alkalmazott 
Genomikai Osztály

A látogatók megismerkedhetnek a külön-
féle fluoreszcens riportergéneket tartalma-
zó növényekkel, melyek bizonyos megvilá-
gítási körülmények közt zöldes-sárgás fény-
ben derengenek. Mikroszkóp alatt vörös, 
kék és sárga fényben játszó fehérjéket le-
het majd tanulmányozni. A látogatók szem-
ügyre vehetik néhány ismertebb növény 
mikroszaporított példányait, kis méretû ba-
nánt, ananászt, rovarfogó növények üveg-
ben nevelt egyedeit.  
  GAbonAFélék Az eGészséGes táplálko-
zásért 

  Helyszín: Búzakutatás épülete, Kalászos 
Gabona Nemesítési Osztály 

Az egészséges táplálkozás egyik legegysze-
rûbb módja, ha több gabonafélét (búza, rozs, 
zab stb.), vagy a gabonafélék több kompo-
nensét (liszt, korpa) fogyasztjuk, ami na-
gyobb mennyiségû rostanyag és bioak-
tív komponens bevitelét jelenti az emberi 
szervezetbe. A nyílt nap keretében számos 
minôségvizsgálati módszert mutatunk be, 
és a látogatók megismerkedhetnek néhány 
új sütô- és tésztaipari termékkel is.
  mikrokozmosz

  Helyszín: Búzakutatás épülete, Kalászos 
Gabona Rezisztenciai Nemesítési Osztály

Mikrobák özönében élünk. Tény, hogy mi 

emberek, a számunkra kedves háziállata-
ink és a termesztett növényeink legádázabb 
ellenségei is a mikroszervezetek soraiból 
kerülnek ki. Ezek okozzák a betegségeket. 
Akad köztük számos olyan is, melyeket az 
ember „megszelídített” és saját szolgálatába 
állított. Vendégeink megismerhetik a búza 
gyakori betegségeit és bemutatjuk, hogyan 
igyekszünk megvédeni e fontos gazdasági 
növényünket a megbetegedéstôl. 
  sétA A FitotronbAn Földünk különbözô 
klimAtikus viszonyAi között 

 Helyszín: Fitotron épülete
Bemutatjuk Közép-Európa legnagyobb 
növénynevelô klímakamra rendszerét (50 
kamra) és az ott folyó kutatási kísérlete-
ket. A klímaberendezésekben a Föld bár-
mely részének idôjárási körülményei a 

–25 °C hidegtôl a +45 °C-os forróságig 
elôállíthatók.
  intimitások A búzAnövények életében 

  Helyszín: Fitotron épülete, Növényi Sejtbio-
lógiai Osztály

A nyílt nap keretében megtudható, hogy 
miért különleges a virágos növények (köz-
tük a búza) ivaros szaporodása. Korszerû 
kísérleti technikák (mikromanipuláció, 
mikroinjektálás, sejtizolálás, sejttenyésztés, 
különleges mikroszkópok) segítségével mu-
tatjuk be, hogy hogyan történik a búza pete-
sejtek izolálása és mesterséges megtermé-
kenyítésük. A nagy felbontású mikroszkó-
pok láthatóvá teszik a virágpor és a petesej-
tek finomszerkezetét. 
  viláGító kromoszómák  

  Helyszín: Fitotron épülete, Génmegôrzési 
és Organikus Nemesítési Osztály

Vetítéses elôadással várjuk a látogatókat, 
de lesz lehetôség növényi minták mikro-
szkópos vizsgálatára és kromoszóma-pre-
parátum készítésére is. Megszervezzük a 
különbözô gabonafélék kalász felismerési 
tesztjét gyerekek és felnôttek számára.  
  A növények színes viláGA

  Helyszín: Fitotron épülete, Növényélettani 
Osztály

Megmutatjuk a tudomány „sötét és színes” 
oldalát. Munkatársunk a sötét szobában be-

az MTA Mezôgazdasági Kutatóintézetében

2010. szeptember 24-én, 15.00 – 19.00 óra között

mutatja, hogyan lehet a klorofillt világítóvá 
tenni, és ezzel a stressz okozta károsodá-
sok mértékét kimutatni. A látogatók meg-
tudhatják, hogy történt az anyagelválasz-
tás régen és ma, megnézhetik, hogyan hat 
a környezet a növények „színvilágára” és ki 
is próbálhatják, hogyan változik a növények 
színe. 
  A kukoricA GenetikAi változAtossáGA 
Gyönyörködtet és hAsznos is

  Helyszín: Kukurica kutatás épülete, Kukori-
ca Nemesítési Osztály

A termesztett növények genetikai sokféle-
sége olyan természeti erôforrás, amely a 
gazdálkodók számára évszázadokon át ren-
delkezésre állt. Intézetünkben több mint 
száz tájfajtát tartunk fenn. A látogatókat be-
vonjuk a laboratóriumi gyorsvizsgálati tech-
nikák alkalmazásába (pl. NIR), bemutatjuk a 
tájfajták és a díszkukoricák formagazdagsá-
gát, valamint kukoricalisztbôl készült hagyo-
mányos ételeket is kínálunk a vendégeknek. 
  botAnikAi sétA A mArtonvásári kAs-
télypArkbAn 

 Helyszín: a Kutatóintézet  parkja
Szakszerû vezetés a martonvásári parkban. 
A park növényritkaságainak bemutatása.

  kôkorszAki „öko”ételek készítése 
Helyszín: a konyha épülete elôtti tér 
A látogatók bevonásával készítjük el honfog-
laló ôseink gabona alapú ételeit. A fôzéshez 
organikus nemesítésû gabona magvakat 
használunk. A recepteket a látogatók ma-
gukkal vihetik. 
  kiállítás Az mtA mezôGAzdAsáGi ku-
tAtóintézetének európAi uniós nyertes 
pályázAtAiból 

 Helyszín: a Kastély elôtere 
Bemutatjuk az MTA MGKI EU FP6-FP7 
nyertes pályázatainak megvalósítása során 
elért legfontosabb eredményeket.
  réGi mûszerek bemutAtásA 

 Helyszín: a Kastély olvasóterme
A mezôgazdasági kutatásban használt régi 
mûszereket és használatukat mutatjuk be a 
látogatóknak.
  szAbAdtéri Fotózás oktAtásA

 Helyszín: a Kutatóintézet  parkja 
Az intézet hivatásos fotósa a természetfotó-
zás praktikáiba vezeti be a látogatót.

A Kutatók Éjszakájának részletes program-
ja megtalálható a www.mgki.hu és a  www.
kutatokejszakaja.hu honlapon.
A rendezvény az Új Magyarország Fejlesztési 
Terv és az Európai Unió támogatásával, az Eu-
rópai Szociális Alap társfinanszírozásával va-
lósul meg. TÁMOP-4.2.3-08/01-2008-0006

Szeretettel várunk minden martonvásári 
érdeklôdôt Intézetünkbe a Kutatók Éjszaká-
ja programjaira!

Dr. Veisz Ottó
igazgatóhelyettes

Szeptember 24-én országszerte várja a kicsiket és nagyokat, a kíváncsi szülôket és felnôtteket, a 
tehetséges diákokat és fiatalokat a Kutatók éjszakája, az ország egyik legjelentôsebb közérthetô 
nyelvezetû ismeretterjesztô eseménysorozata.
A részben az Európai Bizottság támogatásával, immáron ötödik éve megvalósuló fesztivál mél-
tán népszerû. A programok a kutatókat és életpályájukat, a tudományos módszereket és ered-
ményeket a tudományos elôképzettséggel nem rendelkezôk számára is érthetô, élvezhetô for-
mában, interaktív módon mutatják be.
A Tempus Közalapítvány irányításával idén az ország 21 városban 22 intézmény programjaira 
több mint negyvenezer látogatót várnak a szervezôk.
Martonvásáron, az MTA Mezôgazdasági Kutatóintézetében mi is szeretnénk megmutatni, hogy 
az egyes találmányok, újdonságok, vagy éppen hétköznapiságuk miatt egyszerûnek tûnô dolgok 
mögött milyen elgondolás, elkötelezettség, tudás áll.

MTA Mezôgazdasági Kutatóintézete
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nik, akik igyekeztek emlékezetessé vará-
zsolni új tanítványaik elsô iskolai napját. 
A szülôk munkája nyomán a nyáron megszé-
pült a az 1.b és a 3.a tanterme, a segítséget 
ezúton is köszönjük.
Az idén 478 tanulóval kezdtük a tanévet. Új 
kollégákat is köszöntöttünk iskolánkban: 
Almásiné Sándor Krisztina német szakos ta-
nárt, Sinka Zsuzsannát, a 3.a osztály tanító-
tóját és Sztojanovics Rita tanítót, aki napkö-
zis csoportot vezet. 
Örömünkre szolgál, hogy a nyár folyamán 

Szeptember 1-jén iskolánkban is csengôszó 
jelezte az új tanév kezdetét. Ennek a nap-
nak a fôszereplôi az elsô osztályosok voltak, 
akiket hagyományainkhoz híven a nyolcadi-
kosok fogadtak és vezettek be az iskolába. 
Nagy volt az izgalom, nehezen lehetett el-
dönteni, hogy ki izgult jobban: a várakozás-
sal teli elsôsök, akik elôtt most egy új világ 
tárult fel, az ôket kísérô apukák és anyukák, 
akik azon aggódtak, vajon jól érzi- e magát 
csemetéjük az osztályban, vagy a tanító né-

további két pályázaton nyertünk pénzt fej-
lesztésre. Ennek eredményeként ebben a 
tanévben újabb 26 millió forintot tudunk 
fordítani taneszközök beszerzésére. Remél-
jük, hogy a korszerû szemléltetési eszközök 
még érdekesebbé, eredményesebbé teszik 
a tanulást.
Minden gyereknek és pedagógusnak Szalai 
Borbála versével kívánok sikerekben gazdag 
új tanévet:

„Ma, amikor útnak indul
A sok kicsi iskolás,

Kívánjuk, hogy öröm legyen
Számukra a tanulás!”

 Szeidl Hedvig

Becsengettek…

Sajtóközlemény

A projekt megvalósulásának helye: Beethoven Általános Iskola

A projektben a fejlesztés fô területei:
• Az iskolai tanulás szervezeti formáinak fejlesztése 
• A pedagógusok módszertani kultúrájának megújítása.
• A társadalmi szocializációra való felkészítés
• A személyiség individualizált fejlesztése
•  A tanulók hatékonyabb megismerése nyomán a különbségek ke-

zelése.
• Felkészítés az élethosszig tartó tanulásra, a pályaválasztásra.
• Más intézmények gyakorlatának megismerése, adaptálása.

A pályázat az intézményben történô fejlesztéseket az alábbi tevé-
kenységek megvalósulásával támogatta:  

• Projektindító nap a tantestület számára
• Az intézmény vezetôinek felkészítése a szakmai a fejlesztésekre.
•  A programban résztvevô pedagógusok felkészülése továbbkép-

zéseken a kompetencia alapú oktatási programok adaptálására. 
• Tantestületi képzések:
 1. Új tanulásszervezési eljárások alkalmazása 
 2. Az interaktív tábla használata
 3. Az iskolai agresszió kezelése

•  A pedagógusok felkészítése a sajátos nevelési igényû gyermekek 
együttnevelésére. 

•  Egyéb az iskolai munkát támogató képzések: mérés-értékelés, 
az integrált pedagógiai rendszer alapjai c. képzések. 

•  A kompetencia alapú oktatási programok – szövegértés-szö-
vegalkotás, matematika-logika, idegen nyelvi program, szociá-
lis-életviteli és környezeti kompetenciák, szövegértés kereszt-
tantervi programok – bevezetése, alkalmazása és adaptálása a 
helyi tantervbe.

•  Szaktanácsadás igénybevétele a fejlesztésekhez: komplex hely-
zetelemzés, esélyegyenlôségi szaktanácsadás, folyamat-tanács-

adás, kompetenciaterületi mentorálás, IKT-mentorálás, mérés-
értékelési tanácsadás konzultációk

•  A megvalósítás során tájékoztatás a projekt eseményeirôl, az in-
tézmény honlapjának fejlesztése, szakmai kapcsolattartás a refe-
renciaintézménnyel.

•  Iskolai mûhelyfoglalkozások, belsô képzések szervezése, hori-
zontális tanulás biztosítása.

•  A hátrányos helyzetû, halmozottan hátrányos helyzetû, valamint 
a sajátos nevelési igényû tanulók esélyegyenlôségének javítását 
célzó programok, képzések megvalósítása

•  Az infokommunikációs technológia alkalmazásának terjesztése a 
tanórákon: kapcsolódás a tanulói laptop programhoz.

•  Az intézményi belsô innovációk – projekt, témahetek, modulá-
ris oktatás – tevékenységeinek kidolgozása, megvalósítása, do-
kumentálása és megjelenítése a helyi tantervben, a pedagógiai 
program továbbfejlesztése

•  A pályázat sikeres megvalósításhoz szükséges oktatási keretek 
kialakítása, megszervezése

•  Referenciaintézményektôl „Jó gyakorlat” átvétele:
 – Info-kommunikációs technológia alkalmazása a tanórákon
 – Korszerû módszertani eljárások adaptálása.

Az Európai Unió és a Magyar Állam által nyújtott támogatás ösz-
szege: 24 979 550 Ft.
A projekt az Európai Unió támogatásával, az Európai Szociális 
Alap társfinanszírozásával valósult meg 2009.05.05. és 2010.08.31. 
között a  Beethoven Általános Iskolában.

 Turcsányi Klára
projektmendzser

A TÁMOP-3.1.4-08/2-2008-0066 sz. pályázatról

Egyenlô eséllyel a tudásért
„Szükséges minden tehetséget kimûvelni, hogy 

mindenki, aki embernek született tanuljon 
meg emberként élni”  (Comenius)
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A magányos biciklis de-
monstrációja – Mozgáskor-
látozott túrakerékpárost fo-
gadott a település 
Bojtos István 2010. augusztus 
9-én 11.30 órakor érkezett meg 
Martonvásárra.  Zalaegerszegrôl 
indult a 2 éve vásárolt mountain 
bike kerékpárjával, hogy egy-
fajta demonstrációt tartson az 
esélyegyenlôség érdekében: 
mert hogy fél lábbal is ember az 
ember. (Mozgáskorlátozottsá-
gának története: a buszmegálló-
ban várakozva egy kamionnal si-
került oly módon ütköznie még 
18 éve, hogy az egyik lába áldo-

zata lett a balul sikerült találko-
zónak.)
A törvény 2000-ben írta elô, 
hogy legkésôbb 2010-ig a moz-
gásukban korlátozottak számá-
ra is lehetôvé kell tenni akadály-
mentesítéssel a hivatalos ügyin-
tézést, a „világban” való moz-
gást.
Bojtos úr 2010. május 25-
én indult kerékpáros útjára 
Zalaegerszegrôl. Martonvásárig 
1 630 települést keresett már 
fel. Amíg hozzánk megérkezett, 
9 267 km-t utazott 2 keréken.  
Bojtos úr korábban görkorcso-
lyával vállalt hasonló, figyelem-

keltô túrát. Akkor a határ men-
ti településeket járta végig, azaz, 
gurulta körbe az ország határát 
ô, aki már igen régóta ilyen fiata-
los tempóval méri életének útját 
nem csak években, de kilomé-
terekben is.
Iskolakezdést megelôzô 
gondolatok
Vajon hány gyermeknek jutott 
eszébe az a nyári hét, melyet a 
tanévzáró után a „Tiszta For-
rás” Ifjúsági táborban töltött 
Martonvásáron? 
Négy évvel ezelôtt indult út-
jára az a nyári gyermekfoglal-
koztató program, melynek elsô 
éve Tordason kapott helyet a 
nagy sátor alatt, majd Baracskán 
gyûltünk hasonlóan össze, ezt 
a Gyúrón fölállított sátor alat-
ti pörgôs programsor követte, 
idén pedig Martonvásáron ta-
láltunk helyet és idôt az általá-
nos iskola udvarán, az aulában 
és a földszinti tantermekben. 
Kajászóról és Ráckeresztúrról 
érkeztek még hozzánk gyere-
kek, akikkel helyi és környékbeli 
településekrôl érkezô felnôttek 
foglalkoztak.
Ha a gyerekeken múlik, a tá-
bor tovább is együtt maradt vol-
na. Ha a szülôk akarata érvénye-
sül, akkor talán egész nyáron tá-
borozhattunk volna, mint utóbb 
errôl is értesültünk. Természe-
tesen nekünk, felnôtteknek is 
élmény volt a közel 70 gyermek 
reggel 8 órától délután 5 óráig 
való kézmûves és játékos foglal-

Klubházi tarisznya

A nyár folyamán könyvtárunk 
szép, új bútorokkal gyarapodott, 
így az olvasóteremben a folyó-
iratállványok, a felnôtt részleg-
ben az „új könyvek” polca, a 
gyermekkönyvtárban az aszta-
lok és a fogas szépült meg.
Szeptembertôl ismét a szokásos 
nyitvatartással mûködik a könyv-
tár:
Hétfôn: 13–18
Kedden:  9–12 és13–18
Szerdán: 13–18
Csütörtökön: 13–18
Pénteken: 9–12 és13–18
Szombaton: 9–12
Már most hirdetjük, hogy a 
könyvtári állományból kiselejte-
zett könyvek és folyóiratok szo-
kásos árusítására október má-
sodik felében kerül sor. A pon-
tos idôpont a Forum Martini 
következô számában lesz olvas-
ható.
A gyermekkönyvtárban, a tan-
év folyamán minden hétköznap 
13–18 óra között várjuk a Lec-
ke-kuckóba, a házi feladatukat 
készítô diákokat. Ha elakadnak 
a megoldásban, a könyvtárban 
segítségükre vannak a könyvek 
és a könyvtárosok.

Konrádné Papp Orsolya
 könyvtárvezetô

Könyvtári 
hírek

Mérgezô növényeink
Vajon tisztában van-e Ön azzal, hogy milyen növények veszik körül? Pedig fontos 
dolog lenne tudnunk, mi van a közvetlen környezetünkben.
Nem is gondolnánk, hogy kerti növényeink között mennyi mérgezô faj van, melyek 

elsôsorban gyermekeknél okozhatnak problémát. Néhány növénynek csak egy-egy 
része, de van olyan is, amelyiknek mindegyik része mérgezô.

De mely növényeket tekintjük mérgezônek? Azokat, melyek hatóanyagaik révén az emberi szervezet-
be bejutva azt károsítani képesek.
Számos növénynél a szépség megtévesztô, s a kíváncsiság – mely a gyermekekre különösen jellemzô – ki-
válthatja elfogyasztását és ez által a mérgezést. Fontos azonban megjegyezni, hogy a mérgezô kerti nö-
vények nagy mennyiség elfogyasztása után károsak az egészségre, kisgyermekek estében azonban a kis 
mennyiség is veszélyessé válhat. Kellô odafigyelés mellett a veszélyt jelentôsen csökkenthetjük, a mér-
gezések elkerülhetôk.
Fordítsunk hát nagyobb odafigyelést a kertekre, udvarokra, növényekre, ahol gyermekek is élnek!
Íme néhány mérgezô növény, amely szinte minden kertben megtalálható:
Hóvirág – hagymája
Körömvirág – virága
Nárcisz – hagymája
Borostyán – bogyója, levele
Fagyal – bogyója, levele, kérge
Kutyatej – tejnedv
Lilaakác – termése, ága, gyökere

Pajzsika – minden része
Pünkösdirózsa – virága, magja, gyökere
Szarkaláb – minden része
Magyal – bogyója
Tiszafa – minden része
Gyöngyvirág – minden része
Maszlag – minden része Farkas Noémi

Programok:  
9.00 Az élô jurta állításának megkezdése és an-

nak bemutatása (Galántai  Gábor, az Árpád 
Nemzetség Hagyományôrzô és Kézmûves 
Közhasznú Egyesülettôl) és napközben kora-
beli fegyverek bemutatása (íjászat, csatacsillag 
dobás, kelevéz vetés), kipróbálása, egész na-
pos hagyományôrzô kézmûves foglalkozások 
folyamatosan (csuhébaba készítés, tímár mes-
terség és nemezelés) 

10.00 Megnyitó és a helyi szervezô Ferenc 
Krisztián köszöntôje

10.15 Szemzô Gábor, Nagy János és Dávid 
Roberta ôseink hangszerét a dobot szólaltat-
ja meg

10.45 7 Csillag Sáska Stílus kung-fu iskola gyer-
mek küzdôsport bemutatója, martonvásári 
gyermekek részvételével

11.15 Rumi Tamás rovás-, és szimbólumszakértô 
elôadása:”A fény Kapuja, avagy a csíkrákosi 
kapuktól a Szent Koronáig” 

13.00 KÖZÖS ÉTKEZÉS: marhapörkölt  (sör-
csapolásról és hûtött italokról gondoskodik a 
Harmónia Gondviselés Kht.) 

14.15 Kassai Lovas Íjász iskola, a sóskúti Endzsel 
törzs bemutatója, Endzsel Zsolt vezetésével 

15.30 dr. Tóth Judit: „Népek Krisztusa, Magyar-
ország” Titkok a magyar múltból, Trianonról, 
a Szent Korona Tanról 

18.00  Rendezvényzárás

II. Hagyományőrző nap és szer Martonvásáron 
a Műemléki Óvodában 2010. szeptember 18-án

A rendezvény látogatása mindenki számára ingyenes, melyre az érdeklôdôket szeretettel várjuk!
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Intézményeink életébôl, Kistérség, Civil sarok

koztatása. A reggeli torna, a já-
tékok és a további foglalkozá-
sok mind tanító jellegûek vol-
tak. Azon voltunk, hogy a gye-
rekek okosodjanak és ügyesed-
jenek, olykor azonban ôk taní-
tottak bennünket! No de ez így 
is van rendjén.
A napi háromszori étkezést a 
Harmónia Idôsek Otthona biz-
tosította, melyet igazi élmény-
nyé tett a környezet: a rende-
zett park a tavacskával, a szaletli 
alatti étkezés, az utolsó napon a 
kemencés-grilles, élménykony-
hás kiszolgálás.
A pénteki utolsó nap egyébként 
a megmutatkozások napja volt. 
Az eltelt egy hét munkáiból ösz-
szeállított kiállításokkal, szín-

Az utóbbi hetekben sajnálattal szembesül-
tem azzal, hogy furcsa szóbeszéd kering a 
kistérségi együttmûködés hasznosságával, 
eredményességével, céljaival és jövôjével 
kapcsolatban. Tekintettel arra, hogy a sta-
tisztikai kistérségekben létrehozott többcé-
lú kistérségi társulások immár több mint 5 
éve mûködnek, meglepett, sôt megdöbben-
tett, hogy milyen hiányos ismeretek övezik a 
társulásokat, még azok között is, akik a köz-
szférában tevékenykednek, vagy itt szán-
dékoznak a jövôben dolgozni, hogy vannak 
olyanok, akik megkérdôjelezik a társulások 
létének, mûködésének indokoltságát. Ezért 
szükségesnek tartom tömören összefoglalni 
a kistérségi társulások életre hívásának cél-
jait, indokait, és ismertetni az ercsi statisz-
tikai kistérség társulásának, a Szent László 
Völgye Többcélú Kistérségi Társulásnak a 
legfontosabb paramétereit.
1. A társulásokat azzal a céllal hozták létre, 
hogy az önkormányzatok bizonyos kötelezô 
feladataikat (szociális feladatok, közoktatás, 
orvosi ügyelet, belsô ellenôrzés, stb.) a ko-
rábbinál optimálisabb méretgazdaságos-
sági feltételek mellett tudják ellátni. Nem 
nehéz belátni, hogy helyi bevételekbôl 
egy pár száz, sôt akár ezer lelkes telepü-
lés sem tud önállóan gondoskodni az egy-
re korosodó lakosság ellátásáról, vagy az 

orvosi ügyelet biztosításáról, vagy az eset-
leg pár 10 fôs iskoláskorú gyermek helyi ok-
tatásának megszervezésérôl. Ezért az állam 
többletnormatíva biztosításával ösztönözte/
ösztönzi a földrajzilag határos településeket, 
hogy közösen oldják meg ezen feladataikat. 
2. Ercsi kistérségben 2005. tavaszán 7 tele-
pülés (Baracska, Ercsi, Gyúró, Kajászó /2007-
ben kivált/, Martonvásár, Ráckeresztúr és 
Tordas) részvételével, martonvásári szék-
hellyel alakult meg a Szent László Völ-
gye Többcélú Kistérségi Társulás, melyet 
az érintett települések polgármestereibôl 
álló tanács vezet. A társulás kiemelt fel-
adatai a következôk: közoktatás, szociá-
lis feladatellátás, központi orvosi ügyelet 
és belsô ellenôrzés. A társulás jelenleg az 
alábbi kistérségi fenntartású intézményeket 
mûködteti: 
  –  Szent László Völgye Segítô Szolgálat 

(ezen belül: idôsek nappali ellátása, házi 
segítségnyújtás, gyermekjóléti szolgálat, 
családsegítés, támogató szolgálat, kö-
zösségi pszichiátria és tanyagondnoki 
feladatok)

  – Kozma Ferenc Általános Iskola
  –  Szent László Regionális Óvoda (egyko-

ri martonvásári alapítványi óvoda szék-
hellyel, baracskai, gyúrói, ráckeresztúri 
és tordasi tagóvodákkal)

Ezen intézmények fenntartását az állam 
két szinten támogatja. A közoktatási intéz-
mények például alapnormatívaként az álla-
mi támogatás ¾-ét kapják meg, ¼-ét pedig 
(mintegy évi 80 millió forintot) többcélú tár-
sulási normatívaként. 
Fentieken kívül a társulás a Martonvásár-
Kajászó-i iskola-óvodai, és a Tordas–Gyú-
ró-i iskolai intézményfenntartó társulások  
mûködéséhez, valamint különbözô közok- 
tatási szakfeladatok (logopédia, gyógytest- 
nevelés, nevelési tanácsadás) helyi ellátására 
igényel és kap többletnormatívát a Magyar 
Államkincstártól. 
A belsô ellenôrzési tevékenységet és a mun-
kaszervezet mûködéséhez szükséges forrá-
sokat szintén a MÁK biztosítja, a központi 
orvosi ügyelethez és a területfejlesztéshez 
fejezeti kezelésû támogatások nyújtanak fe-
dezetet.
A társulás éves költségvetése mára megha-
ladja az 500 millió Ft-ot. A gazdálkodási fel-
adatokat 4 fôs munkaszervezet látja el.
Bízva abban, hogy e rövid ismertetôvel 
sikerült némi képet adni a kistérség 
tevékenységérôl és eloszlatni félreértése-
ket, ill. tévhiteket, kérjük, további informá-
ciókért keressék személyesen a Szent Lász-
ló Völgye Kistérségi Szolgáltató Iroda mun-
katársait. (Martonvásár, Fehérvári út 10. 
vagy 06-22 569-127) 

Cserményi

Kell a Kistérség?!

Mikor gyermekünket vártuk és készültünk a nevelés nemes fel-
adatára, sokunkban talán az fogalmazódott meg fô célkitûzésként, 
hogy következetes szülôk szeretnénk lenni. Mit is foglal ez magába? 
Elsôsorban a példaadással történô nevelést. A legsúlyosabb kérdés, 
amit szülôként feltehetünk magunknak, így hangzik: „Mi lesz, ha a 
lányom vagy a fiam az én példámat követi?” Félelmetes és egyben 
felemelô igazság, hogy óriási hatással vagyunk gyermekeink életére, 

ugyanakkor bátorságot meríthetünk abból, hogy bármennyire is já-
ratlanok vagyunk a gyermeknevelés egyes kérdéseiben, ha követés-
re méltó életet élünk, gyermekeinket eredményesen fogjuk a he-
lyes irányba befolyásolni. Pozitív példaként állhat gyermekeink elôtt, 
ha képesek vagyunk változtatni valamilyen rossz szokásunkon. Pél-
dául letesszük a cigarettát, kevesebbet ülünk a tévé elôtt, vagy el-
kezdünk rendszeresen mozogni. A következetes nevelés része még 

padi produkciókkal leptük meg 
a szülôket, a gyermekek pedig, 
a héten begyûjtött élmények 
mellett ajándékokkal térhettek 
haza. A táborról természetesen 
idén is készültek fotók, melyek 
a honlapról letölthetôk.  

Klubházi programok
•  „Angol  ovi” – ahogyan a kép-

zés formájának nevet adó Mali 
Réka tanárnô a csoportokat a 
korra utaló módon jelöli – a 
korábban szokott idôben: ked-
den és csütörtökön 16 és 16.45 
órai kezdettel folytatódik.

•  A „Régi Szépek” megkezdték 
próbáikat, melyeket hetente 
tartanak, csütörtök este 8 órá-
tól a klubszobában.

•  Az erônléti tornára újra vár-
juk az erôsödni vágyó ifjakat  
hétfônként és csütörtökön-
ként 18 órától. Az edzéseket 
Varga Miklós tartja.

•  Ringató – immár 5 éve tart-
ja Fiskus Olga a Kodály-mód-
szerrel fémjelzett zenés, mo-
corgós foglalkozást a szülôk 
és a gyermekeik részére. Ez 
idô alatt Olgának is megszü-
letett 3 gyermeke. A harma-
dik csöppség igencsak csöpp 
még, ezért állandó helyette-
se, Bauerné Tóth Katalin tartja 
szeptember 6-ától a foglalko-
zásokat hétfônként 9.30-tól az 
elsô, majd  10 óra 15 perctôl a 
második csoport számára. 

•  Kiállítások a „Kultúrházak éjjel-
nappal” program keretében 
szeptember 19-én (vasárnap) 
a Rendezvény udvar termé-
ben, a TSZ udvar klubtermé-
ben, s remélhetôleg a lámpás 
keresztezôdéstôl a sokak által 
még „gépállomásként ismert 
Rendezvény-udvarban. Célunk, 
hogy minden utunkba tévedô 
és célirányosan hozzánk indu-
ló figyelmét magunkra irányít-
suk, vagy arra összpontosít-
suk ezen a napon, hogy milyen 
nagy jelentôsége van a meg-
mutatkozásnak, a gondolatok 
tárgyi közvetítésének, az önki-
fejezés ebbéli formájának. 

Nagy Ágnes

Anya kimenôje
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Ülünk a 
s zônyegen . 
Sokan. Gye-
r e k e k , 
felnôttek. Va-

lami várakozást érzek, izgal-
mat. Vajon ma mi lesz? Ülünk 
a szônyegen. Egy kedves 
kolléganôm azt mondta, hogy 
amióta Ringató foglalkozáso-
kat tart, azóta vendégségben is 
a szônyegre ül. Nevettünk. De 
igaza van. Itt is és otthon is. Lát-
szik a térdemen, látszik a tér-
dünkön.
Ülünk a szônyegen, már levet-
tük a cipôinket. Nincs nálunk 
más, mint a hangunk, a kezünk 
a lábunk…, meg nálam néhány 
hangszer. Nézzük egymást, so-
sem tudhatjuk, ki ül mellettünk, 
de ez most nem is fontos. Édes-
anyák vagyunk mind. Édesapák 
is, és néha egy-egy nagyszülô. 
Jöttek újak is, szemükben a vá-
rakozás. Kicsit feszültek, szo-
katlan a helyzet. A hirtelen sür-
gés-forgásból megszületett a 
baba, megváltozott az élet, s az 
otthoni munkahely talán még fá-
rasztóbb. Éjjel-nappali mûszak. 
Ebbôl az otthoni mindennapi 
alvás-gügyögés-sírás-evés-sírás-
kacagás-evés édes kötelessé-
gek láncából eljött ide. Egy kö-
zösségbe. 
És elkezdôdik. Elôveszem a 
háromszögû triangulumot és 
csengetek vele. Látom, ahogy 
oldódik a feszültség, ahogy száll 
a dal, elkezdôdik a játék. 
Figyelnek és egymásra is fi-
gyelünk.. A gyerekek is kacag-
nak…, még, még, még egyszer. 
Aki tudja, mondja, aki nem, húz-
za, vezeti a kezünket. – Még egy 
borsólevest! Most megint a Hej, 
Gyulát! Méééééég! 

Sétálunk, együtt. A gyerekek is 
próbálgatnak lépkedni, ahogy 
mi. Aztán tapsolni, vagy éppúgy 

„integetnek”, ahogy vezénylem 
a kánont. Helyetteseim vannak.
Ülünk a szônyegen. Megszólal-
nak a cinegék, a kutyák, a cicák. 
Megszólal a gitár, simogatni is le-
het. – Anya, szóljunk a Mikulás-
nak, hogy tjiangulumot hozzon 

nekem! Elsô koncertélmények, 
bizony. Ülünk a szônyegen, és 
egyszerûen jól érezzük magun-
kat, örülünk egymásnak. Nem 
fejlesztünk. Egyszerûen együtt 
vagyunk és énekelünk. Kell en-
nél több?
Hogy mi történik, miért volt jó, 
késôbb úgyis látszik. Nem is 
kell magyarázni. Mesélik 

az ovis szülôk, mesélik az óvó 
nénik, mesélik az édesanyák. 
Ülünk a szônyegen és várjuk a 
csodát. Csináljuk a csodát. Ami 
rendszerint meg is érkezik. Eh-
hez kellenek a csillogó szemû 
mamák, akik pár foglalkozás 
után kinyílnak, a gyerekek, akik 
a szeme fényeik. A csoda mi 
magunk vagyunk. 
Hazafelé még beugrom a bolt-
ba. A sorok mögül hallok egy 
vékony hangocskát. Ha elakad, 
egy szép, tiszta hang segít neki. 
Most jöttek a Ringatóról. Lesel-
kedem. Ragyognak. Aztán kö-
szönünk, mosolygunk. Tovább 
él bennük a mai nap. 
Szerencsés vagyok, hogy olyat 
csinálhatok, amit szeretek. A 
csoda mi magunk vagyunk. 

Fiskus Olga
Ringató-foglalkozásvezetô

www.fiskus.hu

Foglalkozások Martonvásáron 
hétfôn délelôttönként  
a mûemléki óvodában.

Ülünk a szônyegen

a szemléltetés. Vegyük sorra, mi mindent szeretnénk gyermekünk-
nek megtanítani, mondjuk az elkövetkezô fél évben. Hogyan tud-
nánk mindezt szemléltetni, illetve a gyakorlatban bemutatni? Vé-
gül pedig a szavak és a tettek összekapcsolása is igen hatásos esz-
köz gyermekeink nevelésében. Még ha nincs is különösebb tanítási 
célunk, a közösen végzett családi feladatok az emberi kapcsolatok 
értékére tanítják a gyermeket. A gyerekek gyakran olyan dolgokra 
is rájönnek munka közben, amit nekünk eszünkbe se jutott volna 
megtanítani, vagy éppenséggel ha próbálkoztunk volna vele, a pusz-
ta szavak nem értek volna célt. Elmondhatjuk, hogy példaadásunk a 
leghatásosabb nevelési mód, szemléltetéssel és tettekkel pedig nyo-
matékot adhatunk szavainknak.

Czékusné Biró Nóra és 
Fodor-Adorjáni Edit édesanyák

A Fôvárosi Közgyûlés 
intézményvezetôi munkakör betöltésére 

álláspályázatot hirdet  
a Fôvárosi Önkormányzat Értelmi Fogyatékosok  

Otthonába.

A hirdetmény teljes szövege 2010. szeptember 30-tól megtalál-
ható a www.minosegtordas.hu honlapon.
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1.   A rómaiak melyik fontos útvonala haladt 
át városunk területén?  
2. Aquincum-Gorsium

2.   Melyik királyunk idején íródott az elsô is-
mert Martonvásárt említô oklevél?   
2. IV. Béla

3.   A középkorban többször is gazdát cse-
rélt Martonvásár. Ki nem birtokolta a te-
lepülést? 
1. Csák Máté

4.   Melyik királyunk szállt meg Martonvá- 
sáron koronázására utazva?   
2. Szapolyai János

5.   Az 1778-ban felszentelt római katolikus 
templomot idôsebb Brunszvik Antal épí-
tette. ô milyen családi kapcsolatban állt 
Brunszvik Terézzel?  
X. nagyapja

6.   Eredetileg milyen építészeti stílusban 
épült a kastély?
1. barokk

Történelmi totó 
megoldása

1 2 X

1 2 X

1 2 X

1 2 X

1 2 X

1 2 X

O
O

O
O
O

O

1 2 X

1 2 X

1 2 X

1 2 X

1 2 X

1 2 X

1 2 X

1 2 X

O
O

O

O
O
O

O

O

Tisztelt Olvasók! Több játékos kér-
te, hogy az újság hasábjain ismer-
tessük a Martonvásár várossá válá-
sa 5. évfordulója alkalmából meghir-
detett történelmi totó helyes megol-
dását. Kérésükre és okolásul íme a jó 
válaszok: 

7.   Településünk 2005-ben lett város. Melyik 
király adományozott mezôvárosi rangot 
Martonvásárnak?  
2. II. József 

8.   Beethoven a Brunszvik lányok melyikével 
volt szerelmi viszonyban?   
1. Jozefin

9.   Neves zeneszerzôk közül nem csak  
Beethoven zenélt a kastély falai között. 
Ki zongorázott még itt a Brunszvik csa-
ládnak?    
X. Liszt Ferenc

10.   Az 1848/49 évi szabadságharc melyik 
hadi eseménye idején állomásozott a 
honvédség vezérkara a kastélyban?  
X. pákozdi csada

11.   Ki vásárolta meg a Brunszvik családtól a 
martonvásári uradalmat?   
2. Habsburg József Károly fôherceg 

12.   2009-ben fennállásának jubileumát ünne-
pelte az MTA Mezôgazdasági Kutatóinté-
zete. Hányadik évfordulóról emlékeztünk 
meg akkor?    
X. 60

13.   Az ország elsô 2x2 sávos autópálya sza-
kasza a fôváros és Martonvásár között 
épült meg. Mikor adták át a forgalom-
nak?    
2. 1972

13+1.   15 éve nyílt meg Martonvásáron az Óvo-
damúzeum a kastélyparkban. Az alábbi 
évfordulók közül melyiket nem ünnepel-
jük meg 2010-ben?   
1. 120 éve alapított martonvásári óvodát.

Fôzôverseny
képekben
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Civil sarok

Mint korábban már hírt adtunk 
róla, városunk is csatlakozott 
az uniós támogatásból meg-
valósított egészségügyi köz-
pont beruházáshoz. A velencei 
Szakorvosi Rendelôintézet ün-
nepélyes átadására 2010. au-
gusztus 1-én került sor. Ettôl 
az idôponttól kezdve a beru-
házáshoz csatlakozó 8 telepü-
lés (Kápolnásnyék, Martonvásár, 
Nadap, Pázmánd, Sukoró, Ve-
lence, Vereb és Zichyújfalu) ál-
landó lakossága európai színvo-
nalú egészségügyi ellátást vehet 
igénybe korszerûen felszerelt 
intézményben, ahol tapasztalt 
egészségügyi dolgozók, jól kép-
zett orvosok állnak a rászorulók 
rendelkezésére.
A többszintes épület földszint-
jén az alapellátáshoz kapcso-
lódó egészségügyi szolgáltatá-
sok vehetôk igénybe (házi or-
vosi szolgálat, gyermekorvosi 
szakrendelô, védônôi szolgálat), 
de itt található a röntgen, az ult-
rahang, tüdôgyógyászati, vala-
mint a bôrgyógyászati szakren-
delés és egy elkülönített rész-
leg a fertôzô betegek részére. 
A betegfogadás a földszinti re-
cepción történik, reggel héttôl 
este hétig. 
Az elsô emeleten van a belgyó-
gyászat, számos szakrendelés-
sel. Itt található a kardiológia, a 
nôgyógyászat, továbbá az uro-
lógia is, mely rendelôkben a leg-
modernebb diagnosztikai ké-
szülékek, optikai eszközök se-
gítik az orvosok munkáját és 
a betegek gyógyulását. Szin-
tén itt található a reumatológi-
ai és fizioterápiás blokk, gyógy-

FONTOS TELEFONSZÁMOK:
A rendelôintézet központi száma: (06-22) 589-515, fax: (06-22) 589-516

Titkárság: (06-22) 589-523 
Gyógyszertár: (06-22) 589-524

csak a választások elôtti idôszakban keresik 
a lakossággal való kapcsolatot, akik bizonyí-
tották, hogy empatikusak, és van megfelelô 
tudásuk, képességük és készségük a közös 
ügyek érzelem- és indulatmentes képvise-
letére. Szerintem. Ezért most ôsszel nem 
színek, pártok, oldalak közül kell(ene) vá-
lasztanunk, hanem emberek, egyének kö-
zül – függetlenül pártállásuktól, nemüktôl, 
vallásuktól, stb. Szerintem. Persze ez sem 
lesz könnyû. Hiszen városunkban nem, vagy 
nem csak az a pár tucat ember bizonyította, 
hogy fontos számára a közösségi lét, telepü-
lésünk jelene, fejlôdése, jövôje, akik jelöltet-
ték magukat az idei önkormányzati választá-

Mondd, te kit választanál? sokon, hanem – szerencsére – a képviselôi 
helyek számának többszöröse. (Gondoljunk 
csak a civil szervezôdésekre, az egyéni kez-
deményezésekre, azokra a programokra, 
eredményekre, melyek egyrészt közönsé-
get vonzanak, másrészt településünk hírne-
vét is öregbítik…) Szerintem. Megfontoltan 
és okosan kell döntenünk. Hiszen kizárólag 
rajtunk múlik, hogy a következô 4 évben ki 
lesz az a polgármester és az a 8 képviselô, 
akik helyünkben, nevünkben, és fôleg érde-
künkben 2010 és 2014 között el fognak jár-
ni. Szerintem.
Megfontolt, objektív választást és sikeres 4 
évet kívánok Martonvásárnak!

Cserményi

A válasz most sem egyszerû, de mégis köny-
nyebb, mint tavasszal, amikor országgyûlési 
képviselôket választottunk. Szerintem. Hi-
szen most magunk közül választunk. Ismer-
jük, vagy ismerhetjük a jelölteket, szemé-
lyiségüket, tevékenységüket, eredményei-
ket. A kézzel fogható, mérhetô, akár napon-
ta tapasztalható, érzékelhetô és értékelhetô 
szempontok alapján könnyebb dönteni, 
mint ismeretlen személyek közül válasz-
tani. Szerintem. Helyi képviselôtestületbe 
olyan személyeket célszerû választani, akik 
mindennapi tetteik alapján elnyerték a he-
lyi választópolgárok bizalmát, akiknek 
tisztességérôl meggyôzôdtünk, akik nem 

Megnyílt a velencei Szakorvosi Rendelôintézet
tornateremmel, fürdôkkel, 
öltözôkkel. Az ideggyógyásza-
ti, pszichiátriai és fül-orr-gégé-
szeti, ortopédiai szakrendelés is 
ezen a szinten található, de itt 
látják el a különféle sebészeti 
beavatkozásra szorulókat is. 
A második emeleten fogászati, 
szemészeti szakrendelés talál-
ható, és itt kapott helyet a nap-
pali kórház, ahol belgyógyásza-
ti, ideggyógyászati, sebészeti és 
szemészeti típusú érbetegsé-
gek kúráit végzik járóbeteg ellá-
tás keretében. A második eme-
leten vannak még az igazgató-
ság irodái, és a dolgozók szociá-
lis helyiségei.
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A nyár folyamán 
9 játékos hagy-
ta el csapatunkat, 
ez sajnos meg is 
látszik még a tel-

jesítményünkön. Csapaton be-
lül is vannak még gondok. Egyet 
meg kell érteni mindenkinek: ha 
nem tartunk össze, nem küz-
dünk egymásért is igazi csapat-
ként, akkor nehéz feladat elôtt 
állunk. Vannak tehetséges já-
tékosaink, csak egy kicsit ru-
tintalanok. Az elsô két mecs-
csen mindezek a problémák 
meg is látszódtak. Az Iváncsa el-
len egy küzdelmes mérkôzésen, 
hazai pályán 1:0-ra alul marad-
tunk, itt sajnos Fodor Gergô a 
védelmünk meghatározó tagja 
bokasérülést szenvedett, ezért 
nem számíthatunk rá 5-6 hé-
tig. Jött a Bakonycsernye elleni 
mérkôzés, ahol egy igen gyenge 
kis képességû csapat ellen 2:1-
re kikapott csapatunk, igaz egy 
ajándék tizenegyessel. A Tordas 

Tájékoztató
A Harmonikus Fejlôdés Alapítvány ez-
úton tájékoztatja Önöket 2009. évi pénz-
ügyi eredményérôl:
 Adatok: Ft-ban
Mérleg 2009

Pénzeszköz:  274 000
Eszközök összesen: 274 000
Induló tôke: 100 000
Tôkeváltozás:  148 000
Tárgyévi eredmény: 26 000
Források összesen:  274 000

Eredménykimutatás
Bevételek
1 %-ból 43 000
egyéb 2 000
Költségek 19 000
Tárgyévi eredmény 26 000

 Bilik Sándorné
 az alapítvány elnöke

tól kezdôdik, ahol ellenfelünk 
nem más, mint a VIDI korosz-
tályos csapata! Célunk nem is le-
het más, mint az élmezônyhöz 
tartozni, ne felejtsük a 2010-es 
idényt a harmadik helyen zár-
ta csapatunk. Az iskola kezde-
tével U7-9-11-es korcsoportja-
ink is elkezdték a felkészülést az 
új idényre. ôk a megújult Bozsik 
Program keretein belül szere-
pelnek, torna rendszerben.
Kapcsolataink révén, meghí-

vást kaptunk az FC Nünberg-
tôl, ahová december 11–12. kö-
zött egy rangos nemzetközi tor-
nára várják U9-es csapatunkat. 
A részvétel, utazás, szervezés 
alatt, bízunk benne, hogy részt 
tudunk venni a tornán.
De addig is elôttünk állnak a 
Bozsik tornák, a bajnoki mecs-
csek, ahová mindenkit nagy sze-
retettel várunk.
Bôvebb információt a www.
mustangse.gportal.hu honlapon 
találnak.

Mustang SE

talált teknôsrôl számolt be. Örömmel ta-
pasztaltuk, hogy az emberek igen is figyel-
nek egymásra és segíteni próbálnak isme-
retlenül is másokon. A jó ügy érdekében a 
Martonvásáriak egyáltalán nem maradnak 
passzívak, a jóakarat bennünk él. 
Köszönet annak az ismeretlen horgásznak, 
aki Varga Andrásnak és családjának a Béke 
utcában jelezte, hogy talált egy teknôst a pa-
takban. A Varga család a teknôst látva, azon-
nal értesített bennünket, de mivel Andrásék 
pénzjutalmat nem fogadtak el, így e lap ha-

Tisztelt martonvásári lakosok!
Szeretnénk köszönetet mondani a rengeteg 
telefonálónak, aki a megjelenést követôen 

Utánpótlás labdarúgás

Labdarúgás

 F I G Y E L E M !
A Széchenyi út elején találtak egy 4 db-os 
kulcstartót, melyet a tulajdonosa átvehet a 
polgármesteri hivatal lakosságszolgálatán.

elleni mérkôzés volt a mélypont, 
ahol 1:0-ra kikaptunk, a bajt 
csak tetézte, hogy két játéko-
sunk Kanyó és Udvaros szó sze-
rint kiállíttatta magát, Kanyó 4, 
Udvaros 5 bajnoki mérkôzésre 
szóló eltiltást kapott.
Három elvesztett játékosunk 
nagy gondot okozott, de sze-
rencsére van olyan játékos a 
csapatban, akire mindig számít-
hatunk, a nagy öreg, aki a pályán 

Nagyban folynak az edzések, 
készülnek gyerekeink az újabb 
feladatokra. 
U13-as korcsoportunk jófor-
mán a vakációt is végigedzette, 
készülnek a fiúk, hiszen újra a 
kiemelt bajnokságban szerepel-
nek. Elsô bajnokijuk szeptem-
ber 12-én vasárnap 10:00 órá-

össze tudja fogni a csapatot, ru-
tinjával egy igazi vezéregyéniség, 
akit el is fogadnak a fiatalok is, ö 
a mi Sipos Lajosunk.
A Sárszentmiklós elleni 
mérkôzésünkön ô, mint újdon-
sült csapatkapitány vezette be 
csapatunkat a mérkôzésre, és 
amit el vártunk tôle azt kiváló-
an meg is oldotta, vezérletével 
3:0-ra diadalmaskodtunk.
Csapatunk is nagyot változott 

az elôzô meccsekhez képest, a 
mérkôzésen összefogtak, egy-
másért küzdöttek és idônként 
még jól is játszottak. Csak így 
tovább!!!
Szurkolóinknak köszönjük a ki-
tartást, a bíztatást és továbbra is 
várjuk támogatásukat!
Bôvebb információt a www.
martonvasarsk.gportal.hu hon-
lapon találnak.
Hajrá Marton!

Szóvá tesszük
Többen, többször hangot adtak annak a véleményüknek, hogy hétvégén, ünnepnapokon 
nem illik zajongani, például füvet nyírni, fát vágni, fûrészelni, betont fúrni, stb. Bár erre vo-
natkozóan nem létezik se országos, se helyi tiltó rendelet, és az is csaknem bizonyos, hogy 
a „hangoskodók” nem mások bosszantására végzik éppen ezeken a napokon zajkeltô tevé-
kenységüket, hanem vélhetôen csak ekkor érnek rá, jó lenne, ha nagyobb figyelemmel len-
nénk környezetünkre és tekintetbe vennénk mások érzékenységét, elvárásait. 

Nem ugyanez a helyzet a zöldhulladék elégetésével kapcsolatban. Erre vonatkozóan létezik 
ugyanis helyi rendelet – 14/2007 (IX.25.) –, mely kimondja, hogy „Avart és kerti hulladékot 
szombat, vasárnap, ünnepnap, munkaszüneti nap kivételével az e célra megfelelôen kialakí-
tott tûzrakó helyen lehet égetni oly módon, hogy az emberi életet, egészséget nem veszé-
lyeztetheti, a környezetet nem károsíthatja.” Kár, hogy e probléma kapcsán is bebizonyoso-
dik a mondás, hogy bármely rendelkezés annyit ér, amennyi megvalósul belôle. 

A szelektív hulladékgyûjtés elterjedését elôsegítené, ha a nagyobb élelmiszerboltok köze-
lében gyûjtôszigetek állnának a vásárlók rendelkezésére, ahol a visszaváltható üvegekkel 
egyszerre lehetne „megszabadulni” a használhatatlan göngyölegektôl. Környezetvédelmi és 
hulladékgazdálkodási, újrahasznosítási szempontok érvényesítése érdekében is jó lenne, ha 
az önkormányzat tárgyalásokat kezdene a tárgyban a CBA és a Kramár tulajdonosaival.

sábjain szeretnénk nekik KÜLÖN meg-
köszönni, hogy telefonáltak és megérke-
zésünkig ôrizték Gusztit. 30 éves csavar-
gó teknôsünk – nekik is hála – 1,5 hónap 

„nyaralás”után épségben hazakerült!
Köszönjük!

Balikó Adrienn és CsabaMegtalálták!
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Anyakönyvi hírek, Hasznos tudnivalók

Hasznos tudnivalók
• Fontosabb telefonszámok •

• Mentôk: 104  
•  Betegszállítás: 06-22 311-325 (A martonvásári állomást csak 

se gély  hí vásra lehet keresni a 104 vagy a 06-22 460 017-es 
telefon szá mon.)

• Orvosi rendelô: 06-22 460-053
• Gyógyszertár: 06-22 460-019
• Tûzoltók: 105
• Rendôrség: 107; 06-22 460-007
• Általános segélyhívó: 112
• Posta: 06-22 460-001
• Étkezés lemondás – Iskola, óvoda: 06-22 569-222
• Okmányiroda: 06-22 460-081
• Polgármesteri hivatal: 06-22 460-004
•  Csatorna üzemzavar bejelentés: 06-40 200-341 vagy   

06-30 458-4929
• Fibernet (Kábeltelevízió hibabejelentés): 06-40 200-530

• Orvosi rendelés •
A rendelõ címe: 2462 Martonvásár, Brunszvik út 1. 
A rendelõ telefonszáma: (06-22) 460-053
Ügyeleti telefon napközben 7–17 óráig: (06-30) 956-4597
 Dr. Czikajló Gyula Dr. Jambrikné Dr. Takács Imola
Hétfõ: 13–17-ig 8–12-ig
Kedd: 7.30–11-ig 13–17-ig
Szerda: 13–17-ig 8–12-ig
Csütörtök: 7.30–11-ig 13–17-ig
Péntek: 10–14-ig 8–12-ig
Szombaton, vasárnap és ünnepnapokon 9–17 óra között a 
marton vá   s ári orvosi rendelõben kizárólag járóbeteg ellátásra 
ügyelet mû kö dik.

• Központi orvosi ügyelet •
Cím: 2451 Ercsi, Esze Tamás utca 10.
Telefonszám: (06-25) 492-021, (06-25) 492-008
Hétköznaponként: 17 órától másnap reggel 7 óráig
Szombat – vasárnap: 8 órától másnap reggel 7 óráig

• Gyermekorvosi rendelés: Dr. Jellinek Kinga • 
A rendelõ címe: 2462 Martonvásár, Budai út 27. 
Telefonszáma: (06-22) 460-637
Hétfõ: 8–12 óráig | Kedd: 16–18 óráig | Szerda: 8–10 óráig ta-
nács adás, 16–18 óráig rendelés | Csütörtök: 8–9 óráig, 
14–16 óráig | Péntek: 8–12 óráig

• Fogorvosi rendelés: Dr. Boér Judit • 
A rendelõ címe: 2462 Martonvásár, Budai út 27.
Telefonszáma: (06-22) 460-334
Hétfõ: 7–13 óráig | Kedd: 13–19 óráig | Szerda: iskola fo gá szat | 
Csütörtök: 13–19 óráig | Péntek: 7–13 óráig

• Szemészeti szakrendelés •
Minden páratlan héten szombaton: 9–12 óráig Martonvásár, 
Brunsz vik úti rendelõ. A változásokról az orvosi rendelõknél ki-
függesztett  táblán értesülhetnek.

• Védõnõi szolgálat • 
Dolinka Zsoltné 2462 Martonvásár, Szent László út 2.
Telefonszám: (06-22) 461-369 Mobil: (06-20) 550-4220
Várandós tanácsadás: kedd 9–13 óráig
Csecsemõtanácsadás: Dr. Jellinek  Kinga szerda 8–10 óráig
Önálló védõnõi tanácsadás: szerda 10–11 óráig
I. Védônôi körzet: Szabó Hajnalka Telefon: (06-70) 366-4648
Kedd: 11–13  óráig tanácsadás
Szerda: 8–10 óráig csecsemôorvossal, 
10–11 óráig csecsemôtanácsadás

• Gyógyszertári ügyelet •
Martonvásáron: szeptember 18–19., október 9–10.
Ráckeresztúron: szeptember 25–26.
Ercsiben: október 2–3.

Anyakönyvi hírek
2010. augusztus 1–31-ig

Településünkre – bejelentkezett: 8 fõ
 – kijelentkezett: 6 fõ
Házasságot kötött 7 pár.

Újszülöttjeink: 
Polt László, Kreutzer Vilmos Domokos, 
Kreutzer Emma Letícia, Juszkó Anna, Pintér 
Gergô, Fehér Vendel
Újszülöttjeink hozzátartozóinak szívbõl gratulálunk.

Köszönetnyilvánítás
Köszönetünket fejezzük mindazoknak, akik férjem, édesapám 
schubert JózseF búcsúztatásán részt vettek, mély gyászunk-

ban osztoztak. Külön köszönet a Martonvásári 
Sportkör megható szavaiért. 

A gyászoló család
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Szeretettel hívunk és várunk
felekezetre való tekintet nélkül 

mindenkit
szeptember 21-én kedden 

este 6 órára
a Harmónia Otthonba!

Bödô Sándor

Ökumenikus Bibliaóra

Tájékoztató zöldhulladék szállításról
Tájékoztatjuk a lakosságot, 

hogy a zöldhulladékszállítás november 15-ig tart,  
melyhez zöldzsákot a PIPIGRILL Martonvásár Dózsa György út 1. 

szám alatt lehet vásárolni 400 Ft/zsák egységáron. 
Felhívjuk a figyelmet, hogy kötegelt zöldhulladék elszállításához 

is szükséges a zöldzsák!
A szállítás napja: szerdai nap.

•  Martonvásáron a Széchenyi utca egyik aszfaltozott zsákutcájában  egy 
1375 nm-es összközmûves (víz, csatorna, villany, gáz) építési telek tu-
lajdonostól  eladó. Telefon: 06-30 326-6505 

• Spanyol nyelvoktatás kezdôknek: 06-30 949-3052
•  Matematikaoktatás  fôiskolásoknak  (analí zis,  valószínûség szá mí tás, 

sta tisz tika, ope rá cióku ta tás) általános és középisko lá sok nak 23 éves 
ta pasztalattal. Telefon: 06-20 432-9407A
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